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VERPLICHTING OM BASISKENNIS VAN 

HET BEDRIJFSBEHEER AAN TE TONEN 

OM HET ONDERNEMERSCHAP IN HET 

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST 

TE BEVORDEREN 

PROUVER DES CONNAISSANCES DE 

BASE EN MATIÈRE DE GESTION 

D'ENTREPRISE AFIN D'ENCOURAGER 

L'ENTREPRENEURIAT EN RÉGION DE 

BRUXELLES-CAPITALE 

(NRS. A-603/1 EN 2 – 2022/2023)  (NOS A-603/1 ET 2 – 2022/2023)  

Samengevoegde algemene bespreking – 

Sprekers: 

 Discussion générale conjointe – Orateurs :  

De heer David Weytsman (MR)  M. David Weytsman (MR)  

De heer Gilles Verstraeten (N-VA)  M. Gilles Verstraeten (N-VA)  

De heer Pepijn Kennis (Agora)  M. Pepijn Kennis (Agora)  

Mevrouw Barbara Trachte, staatssecretaris  Mme Barbara Trachte, secrétaire d'État  

Artikelsgewijze bespreking  Discussion des articles  

ONTWERP VAN ORDONNANTIE 

HOUDENDE INSTEMMING MET HET 

SAMENWERKINGSAKKOORD VAN 

5 JANUARI 2021 TUSSEN DE MINISTERS 

VAN LANDBOUW VAN DE FEDERALE 

STAAT EN DE GEWESTEN INZAKE DE 

VERDELING VAN OPDRACHTEN VOOR 

DE TOEPASSING VAN DE 

BESCHERMENDE MAATREGELEN 

TEGEN PLAAGORGANISMEN BIJ 

PLANTEN 

21 PROJET D’ORDONNANCE PORTANT 

ASSENTIMENT À L'ACCORD DE 

COOPÉRATION DU 5 JANVIER 2021 

ENTRE LES MINISTRES DE 

L'AGRICULTURE DE L'ÉTAT FÉDÉRAL 

ET DES RÉGIONS CONCERNANT LA 

RÉPARTITION DES MISSIONS POUR 

L'APPLICATION DES MESURES DE 

PROTECTION CONTRE LES 

ORGANISMES NUISIBLES AUX 

VÉGÉTAUX 

21 

(NRS. A-752/1 EN 2 – 2022/2023)  (NOS A-752/1 ET 2 – 2022/2023)  

Algemene bespreking – Spreker:  Discussion générale – Oratrice :  

Mevrouw Véronique Jamoulle, rapporteur  Mme Véronique Jamoulle, rapporteuse  

Artikelsgewijze bespreking  Discussion des articles  

ONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT 

WIJZIGING VAN DE ORDONNANTIE 
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De heer Pepijn Kennis (Agora)  M. Pepijn Kennis (Agora)  

Mevrouw Françoise De Smedt (PTB)  Mme Françoise De Smedt (PTB)  
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De heer David Weytsman (MR)  M. David Weytsman (MR)  

Artikelsgewijze bespreking  Discussion des articles  

VOORSTEL VAN ORDONNANTIE VAN 

DE HEER PASCAL SMET, MEVROUW 

ISABELLE EMMERY, MEVROUW 

CARLA DEJONGHE, MEVROUW MARIE 

NAGY, MEVROUW ISABELLE 

PAUTHIER EN MEVROUW SOETKIN 

HOESSEN TOT VERLENGING VAN DE 

GEVOLGEN VAN DE ORDONNANTIE 

VAN 4 DECEMBER 2020 TOT 

TOEKENNING VAN EEN 

UITZONDERLIJKE VRIJSTELLING VAN 

STEDENBOUWKUNDIGE VERGUNNING 

EN MILIEUVERGUNNING AAN DE FOD 

JUSTITIE VOOR HET TIJDELIJKE 

GEBRUIK VAN DE VOORMALIGE 

HOOFDZETEL VAN DE NAVO VOOR 

GERECHTELIJKE DOELEINDEN 

23 PROPOSITION D'ORDONNANCE DE 

M. PASCAL SMET, MMES ISABELLE 

EMMERY, CARLA DEJONGHE, MARIE 

NAGY, ISABELLE PAUTHIER ET 

SOETKIN HOESSEN PROLONGEANT 

LES EFFETS DE L’ORDONNANCE DU 

4 DÉCEMBRE 2020 ACCORDANT UNE 

DISPENSE EXCEPTIONNELLE DE 

PERMIS D’URBANISME ET DE PERMIS 

D’ENVIRONNEMENT AU SPF JUSTICE 

POUR L’UTILISATION TEMPORAIRE DE 

L’ANCIEN SIÈGE DE L’OTAN À DES 

FINS JURIDICTIONNELLES 
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(NRS. A-779/1 EN 2 – 2023/2024)  (NOS A-779/1 ET 2 - 2023-2024)  

Algemene bespreking – Spreker:  Discussion générale – Oratrice :  

Mevrouw Véronique Jamoulle, rapporteur  Mme Véronique Jamoulle, rapporteuse  

Artikelsgewijze bespreking  Discussion des articles  

MONDELINGE VRAGEN 24 QUESTIONS ORALES 24 

ACTUALITEITSVRAGEN 24 QUESTIONS D'ACTUALITÉ 24 

Actualiteitsvraag van de heer Dominiek 

Lootens-Stael 

26 Question d'actualité de M. Dominiek Lootens-

Stael 

26 

aan de heer Rudi Vervoort, minister-president 

van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, 

belast met Territoriale Ontwikkeling en 

Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie van 

het Imago van Brussel en Biculturele Zaken 

van Gewestelijk Belang 

 à M. Rudi Vervoort, ministre-président du 

Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale chargé du Développement territorial 

et de la Rénovation urbaine, du Tourisme, de 

la Promotion de l'image de Bruxelles et du 

Biculturel d'intérêt régional, 

 

betreffende de veiligheidsmaatregelen op 

oudejaarsavond in het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest. 

 concernant les mesures de sécurité pour la nuit 

du Nouvel An en Région de Bruxelles-

Capitale. 

 

Actualiteitsvraag van mevrouw Cieltje Van 

Achter 

28 Question d'actualité de Mme Cieltje Van 

Achter 

28 

aan de heer Alain Maron, minister van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast 

 à M. Alain Maron, ministre du Gouvernement 

de la Région de Bruxelles-Capitale chargé de 
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met Klimaattransitie, Leefmilieu, Energie en 

Participatieve Democratie, 

la Transition climatique, de l'Environnement, 

de l'Énergie et de la Démocratie participative, 

betreffende de door de regering overwogen 

maatregelen naar aanleiding van de 

veroordeling in beroep van het klimaatbeleid 

van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 

 concernant les mesures envisagées par le 

gouvernement à la suite de la condamnation en 

appel de la politique climatique de la Région 

de Bruxelles-Capitale. 

 

Actualiteitsvraag van de heer Hicham Talhi 31 Question d'actualité de M. Hicham Talhi 31 

aan de heer Rudi Vervoort, minister-president 

van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, 

belast met Territoriale Ontwikkeling en 

Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie van 

het Imago van Brussel en Biculturele Zaken 

van Gewestelijk Belang, 

 à M. Rudi Vervoort, ministre-président du 

Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale chargé du Développement territorial 

et de la Rénovation urbaine, du Tourisme, de 

la Promotion de l'image de Bruxelles et du 

Biculturel d'intérêt régional, 

 

betreffende de evaluatie van de in 2021 door 

de directeur van het GIP genomen 

verbintenissen met betrekking tot veiligere 

achtervolgingen. 

 concernant l'évaluation des engagements pris 

par le directeur de l'ERIP pour des courses-

poursuites plus sécurisées. 

 

Actualiteitsvraag van de heer Gilles 

Verstraeten 

32 Question d'actualité de M. Gilles Verstraeten 32 

aan de heer Sven Gatz, minister van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast 

met Financiën, Begroting, Openbaar Ambt, de 

Promotie van Meertaligheid en van het Imago 

van Brussel, 

 à M. Sven Gatz, ministre du gouvernement de 

la Région de Bruxelles-Capitale chargé des 

Finances, du Budget, de la Fonction publique, 

de la Promotion du multilinguisme et de 

l'Image de Bruxelles, 

 

en aan de heer Bernard Clerfayt, minister van 

de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast 

met Werk en Beroepsopleiding, Digitalisering, 

Plaatselijke Besturen en Dierenwelzijn, 

 et à M. Bernard Clerfayt, ministre du 

gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale chargé de l'Emploi et de la formation 

professionnelle, de la Transition numérique, 

des Pouvoirs locaux et du Bien-être animal, 

 

betreffende de stand van zaken over het dragen 

van levensbeschouwelijke tekens in de 

Brusselse openbare diensten naar aanleiding 

van een recente motie van de gemeente 

Anderlecht. 

 concernant le point sur le port de signes 

convictionnels dans les services publics 

bruxellois à la suite d'une récente motion de la 

commune d'Anderlecht. 

 

Actualiteitsvraag van de heer David 

Weytsman 

34 Question d'actualité de M. David Weytsman 34 

aan de heer Rudi Vervoort, minister-president 

van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, 

belast met Territoriale Ontwikkeling en 

Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie van 

het Imago van Brussel en Biculturele Zaken 

van Gewestelijk Belang, 

 à M. Rudi Vervoort, ministre-président du 

Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale chargé du Développement territorial 

et de la Rénovation urbaine, du Tourisme, de 

la Promotion de l'image de Bruxelles et du 

Biculturel d'intérêt régional, 
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betreffende de maatregelen ter bestrijding van 

narcoterrorisme naar aanleiding van de 

schietpartij op 6 december 2023. 

 concernant les mesures prises pour lutter 

contre le narcoterrorisme à la suite de la 

fusillade du 6 décembre 2023. 

 

GEHEIME STEMMINGEN MET HET OOG 

OP DE VOORDRACHT VAN EEN LIJST 

VAN DUBBELTALLEN VAN 

KANDIDATEN VOOR DE VERVANGING 

VAN ZES LEDEN VAN DE KONINKLIJKE 

COMMISSIE VOOR MONUMENTEN EN 

LANDSCHAPPEN VAN HET BRUSSELS 

HOOFDSTEDELIJK GEWEST 

36 SCRUTINS SECRETS EN VUE DE LA 

PRÉSENTATION D’UNE LISTE DOUBLE 

DE CANDIDATS POUR LE 

REMPLACEMENT DE SIX MEMBRES DE 

LA COMMISSION ROYALE DES 

MONUMENTS ET DES SITES DE LA 

RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE 

36 

Eerste kandidaten 39 Premiers candidats 39 

NAAMSTEMMINGEN 39 VOTES NOMINATIFS 39 

A-776 39 A-776 39 

Ontwerp van ordonnantie tot vereenvoudiging 

van de regels inzake toegang tot het beroep 

 Projet d'ordonnance simplifiant les règles en 

matière d’accès à la profession 

 

A-752 40 A-752 40 

Ontwerp van ordonnantie houdende 

instemming met het samenwerkingsakkoord 

van 5 januari 2021 tussen de Ministers van 

Landbouw van de Federale Staat en de 

Gewesten inzake de verdeling van opdrachten 

voor de toepassing van de beschermende 

maatregelen tegen plaagorganismen bij 

planten 

 Projet d'ordonnance portant assentiment à 

l'accord de coopération du 5 janvier 2021 entre 

les ministres de l'Agriculture de l'État fédéral 

et des Régions concernant la répartition des 

missions pour l'application des mesures de 

protection contre les organismes nuisibles aux 

végétaux 

 

A-781 40 A-781 40 

Ontwerp van ordonnantie tot wijziging van de 

ordonnantie van 27 februari 2014 betreffende 

de vennootschap Neo 

 Projet d’ordonnance modifiant l’ordonnance 

du 27 février 2014 relative à la société Neo 

 

A-779 40 A-779 40 

Voorstel van ordonnantie van de heer Pascal 

Smet, mevrouw Isabelle Emmery, mevrouw 

Carla Dejonghe, mevrouw Marie Nagy, 

mevrouw Isabelle Pauthier en mevrouw 

Soetkin Hoessen tot verlenging van de 

gevolgen van de ordonnantie van 4 december 

2020 tot toekenning van een uitzonderlijke 

vrijstelling van stedenbouwkundige 

vergunning en milieuvergunning aan de FOD 

Justitie voor het tijdelijke gebruik van de 

 Proposition d'ordonnance de M. Pascal Smet, 

Mmes Isabelle Emmery, Carla Dejonghe, 

Marie Nagy, Isabelle Pauthier et Soetkin 

Hoessen prolongeant les effets de 

l’ordonnance du 4 décembre 2020 accordant 

une dispense exceptionnelle de permis 

d’urbanisme et de permis d’environnement au 

SPF Justice pour l’utilisation temporaire de 

l’ancien siège de l’OTAN à des fins 

juridictionnelles 
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voormalige hoofdzetel van de NAVO voor 

gerechtelijke doeleinden 

GEHEIME STEMMINGEN MET HET OOG 

OP DE VOORDRACHT VAN EEN LIJST 

VAN DUBBELTALLEN VAN 

KANDIDATEN VOOR DE VERVANGING 

VAN ZES LEDEN VAN DE KONINKLIJKE 

COMMISSIE VOOR MONUMENTEN EN 

LANDSCHAPPEN VAN HET BRUSSELS 

HOOFDSTEDELIJK GEWEST 

41 SCRUTINS SECRETS EN VUE DE LA 

PRÉSENTATION D’UNE LISTE DOUBLE 

DE CANDIDATS POUR LE 

REMPLACEMENT DE SIX MEMBRES DE 

LA COMMISSION ROYALE DES 

MONUMENTS ET DES SITES DE LA 

RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE 

41 

Eerste kandidaten - uitslag van de stemming 41 Premiers candidats - résultats du scrutin 41 

Tweede kandidaten 42 Seconds candidats 42 

Tweede kandidaten - uitslag van de stemming 42 Seconds candidats - résultats du scrutin 42 

BIJLAGEN 44 ANNEXES 44 

Verontschuldigd  Excusés  

Mededelingen  Communications  

Grondwettelijk Hof – Begrotings-

beraadslagingen 

 Cour Constitutionnel – Délibérations 

budgétaires 

 

Aanwezigheden in de commissies  Présences en commission  

Wijziging in de samenstelling van de 

commissies 

 Modification de la composition des 

commissions 

 

Detail van de naamstemmingen  Détail des votes nominatifs  
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1101 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt geopend om 9.38 uur.

Voorzitterschap: de heer Guy Vanhengel, eerste ondervoorzitter.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est ouverte à 9h38.

Présidence : M. Guy Vanhengel, premier vice-président.

1101 De voorzitter.-  De vergadering is geopend. M. le président.-  La séance est ouverte.

1105 VERONTSCHULDIGD EXCUSÉS

1105 (Zie bijlagen) (Voir annexes)

1111 MEDEDELINGEN AAN HET PARLEMENT COMMUNICATIONS FAITES AU PARLEMENT

1111 (Zie bijlagen) (Voir annexes)

1113 STEDENBOUWKUNDIG COLLEGE COLLÈGE D’URBANISME

1113 Oproep tot kandidaten voor twee vacante mandaten Appel à candidatures pour deux mandats vacants

1113 De voorzitter.-  Bij brief van 8 maart 2021 en bij e-mail van
6 juni 2023 heeft de voormalige staatssecretaris bevoegd voor
Stedenbouw het parlement gevraagd de gepaste procedure aan
te vatten met het oog op de voordracht van een dubbeltal van
kandidaten aan de regering voor de vervanging van zes leden van
het Stedenbouwkundig College.

De geheime stemmingen vonden plaats tijdens de plenaire
vergadering van 13 oktober 2023 en hebben geleid tot de
voordracht van een dubbeltal van kandidaten aan de regering
voor vier van de zes vacante mandaten, rekening houdend met de
profielen vereist door artikel 1 van het besluit van de Brusselse
Hoofdstedelijke Executieve van 29 juni 1992 betreffende het
Stedenbouwkundig College (ten minste een lid dat magistraat
of eremagistraat is en het Stedenbouwkundig College zal
voorzitten, en een lid met een licentiaat in de kunstgeschiedenis
en archeologie).

Een nieuwe oproep tot kandidaten voor de twee resterende
mandaten vond plaats tijdens dezelfde plenaire vergadering van
13 oktober 2023.

Na deze nieuwe oproep tot kandidaten, bekendgemaakt in
het Belgisch Staatsblad van 25 oktober 2023 en afgesloten
op 20 november 2023, ontving het parlement de volgende
kandidaatstellingen:

- de heer Thierry Wantens, architect;

- de heer Geert Van Haegenborgh, master in de rechten;

- mevrouw Carmen Azevedo, architect-stedenbouwkundige.

Aangezien het parlement onvoldoende kandidaatstellingen heeft
ontvangen (van twee mannen en een vrouw) en geen dubbeltal
van kandidaten voor de twee vacante mandaten aan de regering
kan voorleggen, zal een nieuw bericht in het Belgisch Staatsblad

M. le président.-  Par lettre du 8 mars 2021 et par courriel du
6 juin 2023, le secrétaire d’État alors chargé de l’Urbanisme
demande au Parlement de lancer la procédure adéquate afin que
le gouvernement soit saisi d'une liste double de candidats en vue
du remplacement de six membres du Collège d’urbanisme.

Les scrutins secrets qui ont eu lieu lors de la séance plénière du
13 octobre 2023 ont permis de déjà présenter au gouvernement
une liste double pour quatre des six mandats vacants, comprenant
les profils requis par l'article 1er de l'arrêté de l’exécutif du 29
 juin 1992 relatif au Collège d’urbanisme (au moins un membre
magistrat ou magistrat honoraire, appelé à assumer la présidence
du Collège d’urbanisme, et un membre titulaire d'une licence en
d'histoire de l'art et archéologie).

Un nouvel appel à candidatures a été lancé pour les deux mandats
restants lors de la même séance plénière du 13 octobre 2023.

À la suite de ce nouvel appel à candidatures, publié au Moniteur
belge du 25 octobre 2023 et qui s’est clôturé le 20 novembre
2023, le Parlement a été saisi des candidatures suivantes :

- M. Thierry Wantens, architecte ;

- M. Geert Van Haegenborgh, master en droit ;

- Mme Carmen Azevedo, architecte urbaniste.

Le Parlement étant saisi d’un nombre insuffisant de candidatures
(soit deux hommes et une femme) pour pouvoir présenter au
gouvernement une liste double de candidats aux deux mandats
vacants, un nouvel avis sera publié au Moniteur belge. Les
candidatures devront parvenir au Parlement au plus tard le
lundi 15 janvier 2024 à 12h00. Les candidats sont invités à
introduire un dossier de candidature qui contiendra toutes les

Peggy De Cock
Onderstrepen

https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/verontschuldigden.pdf
Peggy De Cock
Onderstrepen

https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/verontschuldigden.pdf
Peggy De Cock
Onderstrepen

https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/communications.pdf
Peggy De Cock
Onderstrepen

https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/communications.pdf
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worden gepubliceerd. De kandidaatstellingen moeten uiterlijk op
maandag 15 januari 2024 om 12 uur bij het parlement ingediend
worden. De kandidaten worden verzocht een kandidaatstelling
in te dienen die alle stukken bevat waaruit blijkt dat zij aan de
voorwaarden voldoen.

- Geen bezwaar?

Aldus wordt besloten.

pièces susceptibles de démontrer qu’ils répondent aux conditions
requises.

Pas d’observation ?

Il en sera ainsi.

1117 WIJZIGING IN DE SAMENSTELLING
VAN EEN POLITIEKE FRACTIE

MODIFICATION DE LA COMPOSITION
D’UN GROUPE POLITIQUE

1117 De voorzitter.-  Bij mail van 28 november 2023 brengt de
heer Christophe Magdalijns mij op de hoogte dat hij voortaan
zitting zal hebben in de hoedanigheid van onafhankelijke
volksvertegenwoordiger.

Deze wijziging heeft, in dit geval, geen enkele uitwerking op
de evenredige samenstelling van de vaste commissies en het
Bureau.

M. le président.-  Par courriel du 28 novembre 2023, M.
Christophe Magdalijns m'informe de sa décision de siéger
dorénavant en qualité de député indépendant.

La présente modification n’a, dans ce cas-ci, aucun effet quant
à la composition proportionnelle des commissions permanentes
et du Bureau.

1117 WIJZIGINGEN IN DE SAMENSTELLING
VAN DE COMMISSIES

MODIFICATIONS DE LA
COMPOSITION DES COMMISSIONS

1117 De voorzitter.-  Bij mail van 5 december 2023 deelt de DéFI-
fractie wijzigingen mee in de samenstelling van de vaste
commissies.

De wijzigingen zullen in de bijlagen van het integraal verslag
van deze vergadering worden opgenomen.

M. le président.-  Par courriel du 5 décembre 2023, le groupe
DéFI communique des modifications dans la composition des
commissions permanentes.

Ces modifications figureront en annexe du compte rendu intégral
de cette séance.

1119 WIJZIGING IN DE SAMENSTELLING
VAN EEN POLITIEKE FRACTIE

MODIFICATION DE LA COMPOSITION
D’UN GROUPE POLITIQUE

1119 De voorzitter.-  Bij brief van 6 december 2023 brengen
de heer Pascal Smet en mevrouw Els Rochette mij op de
hoogte dat de heer Fouad Ahidar niet langer deel uitmaakt
van de Vooruit.brussels-fractie. Hij zal voortaan zetelen in de
hoedanigheid van onafhankelijk volksvertegenwoordiger.

Met dezelfde brief brengen zij mij op de hoogte dat de heer
Pascal Smet aangewezen wordt als voorzitter van de fractie
Vooruit.brussels, overeenkomstig artikel 10, punt 2 van het
reglement.

M. le président.-  Par lettre du 6 décembre 2023, M. Pascal Smet
et Mme Els Rochette m'informent que M. Fouad Ahidar ne fait
plus partie du groupe Vooruit.brussels. Il siègera dorénavant en
qualité de député indépendant.

Par le même courrier, ils m’informent que, conformément à
l’article 10, point 2, du règlement, M. Pascal Smet est désigné en
qualité de président du groupe Vooruit.brussels.

1121 WIJZIGINGEN IN DE SAMENSTELLING
VAN DE COMMISSIES

MODIFICATIONS DE LA
COMPOSITION DES COMMISSIONS

1121 De voorzitter.-  De wijziging in de samenstelling van
de Vooruit.brussels-fractie brengt wijzigingen mee in de
samenstelling van de volgende vaste commissies:

- de commissie voor het Leefmilieu en de Energie;

M. le président.-  La modification dans la composition du
groupe Vooruit.brussels entraîne des modifications dans la
composition des commissions permanentes suivantes :

- la commission de l’Environnement et de l’Énergie ;
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- de commissie voor de Territoriale Ontwikkeling.

Deze wijzigingen zullen in de bijlagen van het integraal verslag
van deze vergadering worden opgenomen.

- la commission du Développement territorial.

Ces modifications figureront en annexe du compte rendu intégral
de cette séance.

1123 ONTWERPEN VAN ORDONNANTIE PROJETS D’ORDONNANCE

1123 Indiening Dépôt

1123 De voorzitter.-  Op 24 november 2023 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie
houdende instemming met het samenwerkingsakkoord van
26 april 2023 tussen de federale staat, het Waals Gewest,
het Vlaams Gewest en het Brussels Hoofdstedelijk Gewest
tot oprichting van het centraal fietsregister (nr. A-797/1 –
2023/2024) ingediend.

- Verzonden naar de commissie voor de Mobiliteit.

M. le président.-  En date du 24 novembre 2023, le
Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale a déposé
le projet d'ordonnance portant assentiment à l’accord de
coopération du 26 avril 2023 entre l’État fédéral, la Région
wallonne, la Région flamande et la Région de Bruxelles-Capitale
portant création du Registre central des cycles (n° A-797/1 –
2023/2024).

- Renvoi à la commission de la Mobilité.

1123 De voorzitter.-  Op 24 november 2023 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie
betreffende het lokaal bestuur (nr. A-798/1 – 2023/2024)
ingediend.

- Verzonden naar de commissie voor de Binnenlandse Zaken.

M. le président.-  En date du 24 novembre 2023, le
Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale a déposé le
projet d'ordonnance relatif à la gouvernance locale (n° A-798/1
– 2023/2024).

- Renvoi à la commission des Affaires intérieures.

1123 De voorzitter.-  Op 24 november 2023 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie tot
wijziging van de ordonnantie van 20 oktober 2006 tot opstelling
van een kader voor het waterbeleid met het oog op de
omzetting van richtlijn 2020/2184 van 16 december 2020 van
het Europees Parlement en de Raad betreffende de kwaliteit
van voor menselijke consumptie bestemd water (nr. A-801/1 –
2023/2024) ingediend.

- Verzonden naar de commissie voor het Leefmilieu en de
Energie.

M. le président.-  En date du 24 novembre 2023, le
Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale a déposé le
projet d'ordonnance portant modification de l’ordonnance du 20
 octobre 2006 établissant un cadre pour la politique de l’eau
en vue de la transposition de la directive (UE) 2020/2184 du
Parlement européen et du Conseil du 16 décembre 2020 relative
à la qualité des eaux destinées à la consommation humaine (n°
 A-801/1 – 2023/2024).

- Renvoi à la commission de l’Environnement et de l’Énergie.

1123 De voorzitter.-  Op 5 december 2023 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie
betreffende economische migratie (nr. A-802/1 – 2023/2024)
ingediend.

- Verzonden naar de commissie voor de Economische Zaken en
de Tewerkstelling.

M. le président.-  En date du 5 décembre 2023, le Gouvernement
de la Région de Bruxelles-Capitale a déposé le projet
d'ordonnance relatif à la migration économique (n° A-802/1 –
2023/2024).

- Renvoi à la commission des Affaires économiques et de
l’Emploi.

1125 WIJZIGING VAN DE AGENDA MODIFICATION DE L’ORDRE DU JOUR

1125 De voorzitter.-  Ik heb een voorstel gekregen tot wijziging
van de agenda met het oog op de inschrijving op de agenda
van de plenaire vergadering van de inoverwegingneming van
het voorstel van resolutie van mevrouw Marie Lecocq, de
heer Juan Benjumea Moreno, mevrouw Nadia El Yousfi en
mevrouw Marie Nagy betreffende de opening van de procedure
tot herziening van de handelsovereenkomst tussen de Europese

M. le président.-  Je suis saisi d’une demande de modification
de l’ordre du jour en vue d’inscrire à l’ordre du jour de notre
séance plénière la prise en considération de la proposition de
résolution de Mme Marie Lecocq, M. Juan Benjumea Moreno,
Mmes Nadia El Yousfi et Marie Nagy relative à l’ouverture de
la procédure de révision de l’accord commercial conclu entre
l’Union européenne, d’une part, et le Pérou, la Colombie et
l’Équateur, d’autre part (nos A-803/1 et 2 – 2023/2024).
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Unie enerzijds, en Peru, Colombia en Ecuador anderzijds (nrs.
 A-803/1 et 2 – 2023/2024).

Het verzoek wordt ingediend overeenkomstig artikel 52.6 van
het reglement en door zes leden gesteund.

(Instemming)

De agenda wordt bijgevolg aangevuld met de
inoverwegingneming van het voorstel van resolutie.

Cette demande est introduite conformément à l’article 52.6 du
règlement et appuyée par six membres.

(Assentiment)

L’ordre du jour est dès lors modifié par la prise en considération
de la proposition de résolution.

1125 INOVERWEGINGNEMINGEN PRISES EN CONSIDÉRATION

1125 De voorzitter.-  Aan de orde is de inoverwegingneming
van het voorstel van resolutie van de heer Francis Dagrin,
mevrouw Françoise De Smedt, de heren Youssef Handichi,
Jan Busselen, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge, Bruno
Bauwens, Jean-Pierre Kerckhofs en mevrouw Leïla Lahssaini
voor meer preventie en veiligheid op het MIVB-net (nr. A-753/1
– 2023/2024).

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Mobiliteit.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle la prise en
considération de la proposition de résolution de M. Francis
Dagrin, Mme Françoise De Smedt, MM. Youssef Handichi,
Jan Busselen, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge, Bruno
Bauwens, Jean-Pierre Kerckhofs et Mme Leïla Lahssaini relative
à un renforcement de la prévention et de la sécurité sur le réseau
de la STIB (n° A-753/1 – 2023/2024).

Pas d’observation ?

- Renvoi à la commission de la Mobilité.

1125 De voorzitter.-  Aan de orde is de inoverwegingneming van
het voorstel van resolutie van de heer Dominiek Lootens-Stael
betreffende de toegankelijkheid van de transitparking Herrmann-
Debroux voor verboden voertuigen door de Brusselse lage-
emissiezone (LEZ) (nr. A-754/1 – 2023/2024).

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor het Leefmilieu en de
Energie.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle la prise en
considération de la proposition de résolution de M. Dominiek
Lootens-Stael concernant l’accessibilité au parking de transit
Herrmann-Debroux pour les voitures interdites dans la zone de
basses émissions (LEZ) bruxelloise (n° A-754/1 – 2023/2024).

Pas d’observation ?

- Renvoi à la commission de l’Environnement et de l’Énergie.

1125 De voorzitter.-  Aan de orde is de inoverwegingneming van
het voorstel van resolutie van mevrouw Marie Lecocq, de
heer Juan Benjumea Moreno, mevrouw Nadia El Yousfi en
mevrouw Marie Nagy betreffende de opening van de procedure
tot herziening van de handelsovereenkomst tussen de Europese
Unie enerzijds, en Peru, Colombia en Ecuador anderzijds (nrs.
 A-803/1 et 2 – 2023/2024).

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Financiën en de
Algemene Zaken.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle la prise en
considération de la proposition de résolution de Mme Marie
Lecocq, M. Juan Benjumea Moreno, Mmes Nadia El Yousfi et
Marie Nagy relative à l’ouverture de la procédure de révision
de l’accord commercial conclu entre l’Union européenne, d’une
part, et le Pérou, la Colombie et l’Équateur, d’autre part (nos
 A-803/1 et 2 – 2023/2024).

Pas d’observation ?

- Renvoi à la commission des Finances et des Affaires générales.

1129 WIJZIGING VAN DE AGENDA MODIFICATION DE L’ORDRE DU JOUR

1129 De voorzitter.-  Ik heb een voorstel gekregen tot wijziging van
de agenda met het oog op de inschrijving op de agenda van
de plenaire vergadering van de bespreking en de stemming van
het voorstel van ordonnantie van de heer Pascal Smet, mevrouw
Isabelle Emmery, mevrouw Carla Dejonghe, mevrouw Marie
Nagy, mevrouw Isabelle Pauthier en mevrouw Soetkin Hoessen

M. le président.-  Je suis saisi d’une demande de modification de
l’ordre du jour en vue d’inscrire à l’ordre du jour de notre séance
plénière la discussion et le vote de la proposition d'ordonnance
de M. Pascal Smet, Mmes Isabelle Emmery, Carla Dejonghe,
Marie Nagy, Isabelle Pauthier et Soetkin Hoessen prolongeant
les effets de l’ordonnance du 4 décembre 2020 accordant une
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tot verlenging van de gevolgen van de ordonnantie van 4
 december 2020 tot toekenning van een uitzonderlijke vrijstelling
van stedenbouwkundige vergunning en milieuvergunning aan
de FOD Justitie voor het tijdelijke gebruik van de voormalige
hoofdzetel van de NAVO voor gerechtelijke doeleinden (nrs.
 A-779/1 en 2 – 2023/2024).

Het verzoek wordt ingediend overeenkomstig artikel 52.6 van
het reglement en door zes leden gesteund.

(Instemming)

De agenda wordt dus aangevuld met de bespreking van en de
stemming over het voorstel van ordonnantie.

dispense exceptionnelle de permis d’urbanisme et de permis
d’environnement au SPF Justice pour l’utilisation temporaire
de l’ancien siège de l’OTAN à des fins juridictionnelles (nos
 A-779/1 et 2 – 2023/2024).

Cette demande est introduite conformément à l’article 52.6 du
règlement et est appuyée par six membres.

(Assentiment)

L’ordre du jour est dès lors modifié par la discussion et le vote
de la proposition d’ordonnance.

1131 Mevrouw Françoise De Smedt (PTB) (in het Frans).- Mijnheer
de voorzitter, is het mogelijk om bij hoogdringendheid een tekst
in overweging te nemen die we twee weken geleden hebben
ingediend? Het gaat om een resolutie waarin wordt opgeroepen
tot een staakt-het-vuren in Gaza.

Mme Françoise De Smedt (PTB).- Monsieur le Président, est-
il possible de prendre en considération en urgence un texte que
nous avons déposé il y a deux semaines ? Il s'agit d'une résolution
appelant à un cessez-le-feu à Gaza.

1131 De voorzitter.-  De vertaling is nog niet klaar. De
diensten doen hun uiterste best om ervoor te zorgen dat de
inoverwegingneming van de tekst op de agenda van de volgende
plenaire vergadering kan worden geplaatst.

M. le président.-  La traduction n'est pas encore prête. Nos
services vont faire l'impossible pour que sa prise en considération
puisse être inscrite à l'ordre du jour de la prochaine séance
plénière de notre Parlement.

1133 ONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT
VEREENVOUDIGING VAN DE REGELS
INZAKE TOEGANG TOT HET BEROEP

PROJET D’ORDONNANCE SIMPLIFIANT LES
RÈGLES EN MATIÈRE D’ACCÈS À LA PROFESSION

1133 (NRS. A-776/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS A-776/1 ET 2 – 2023/2024)

1133 VOORSTEL VAN ORDONNANTIE VAN DE
HEREN DAVID WEYTSMAN, DAVID LEISTERH,
MEVROUW CLÉMENTINE BARZIN EN DE HEER
ALAIN VANDER ELST TOT AFSCHAFFING VAN

DE VERPLICHTING OM BASISKENNIS VAN
HET BEDRIJFSBEHEER AAN TE TONEN OM

HET ONDERNEMERSCHAP IN HET BRUSSELS
HOOFDSTEDELIJK GEWEST TE BEVORDEREN

PROPOSITION D'ORDONNANCE (DE MM.
DAVID WEYTSMAN, DAVID LEISTERH, MME
CLÉMENTINE BARZIN ET M. ALAIN VANDER
ELST) VISANT À SUPPRIMER L'OBLIGATION
DE PROUVER DES CONNAISSANCES DE BASE

EN MATIÈRE DE GESTION D'ENTREPRISE
AFIN D'ENCOURAGER L'ENTREPRENEURIAT

EN RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE

1133 (NRS. A-603/1 EN 2 – 2022/2023) (NOS A-603/1 ET 2 – 2022/2023)

1135 Samengevoegde algemene bespreking Discussion générale conjointe

1135 De voorzitter.-  De samengevoegde algemene bespreking is
geopend.

Mevrouw Farida Tahar, rapporteur, verwijst naar het schriftelijk
verslag.

M. le président.- La discussion générale conjointe est ouverte.

Mme Farida Tahar, rapporteuse, se réfère au rapport écrit.

1137 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- Uit onze
besprekingen blijkt dat er te veel bureaucratie is in België.
Ik zou zelfs durven zeggen dat er te veel administratie en te
veel belastingen zijn. Het voorliggende ontwerp van ordonnantie

M. David Weytsman (MR).- En résumé, nos discussions le
montrent, il y a trop de bureaucratie en Belgique. J'irai même plus
loin, bien que cela n'ait pas été dit : il y a trop d'administration,
trop de contraintes en tout cas - nous nous rejoignons sur ce
point -, trop de taxes et d'impôts. Ce projet d'ordonnance vise
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moet ondernemers vooruithelpen en hen niet, zoals nu het geval
is, kortwieken of stokken in de wielen steken.

In België heeft elk gewest eigen regels. Die van het Brussels
Gewest moeten aan de verwachtingen van talloze ondernemers
in spe voldoen. Ik merk dat er wat beweegt. Ik ontmoet almaar
meer mensen die willen ondernemen. In tegenstelling tot wat de
PTB aanvoert, is dat niet uit noodzaak, maar uit verlangen naar
het ondernemerschap.

Toch zijn er ook hinderpalen. Vanochtend ruimen we er
daar een van uit de weg door de verplichte basiskennis
bedrijfskunde te schrappen. Er waren weliswaar uitzonderingen
voor boekhouders, mensen met beroepservaring of met
een universitair diploma, maar andere aspirant-ondernemers
moesten een geschiktheidsproef afleggen.

à libérer l'entrepreneuriat, à soutenir et à accompagner les
entrepreneurs et non pas, comme c'est le cas aujourd'hui, à les
limiter, voire leur mettre des bâtons dans les roues.

En Belgique, chaque Région a ses propres règles, qui
correspondent finalement à l'écosystème qui lui est propre.
Celui de la Région bruxelloise est dense, urbain et notre ville-
région doit être à la hauteur des attentes de nombreux candidats
entrepreneurs. Et je sens, Madame la Secrétaire d'État, que les
choses bougent. Je rencontre de plus en plus de jeunes et de
moins jeunes qui veulent devenir entrepreneurs, commerçants ou
indépendants. Contrairement à ce que voudrait nous faire croire
le PTB, ce n'est pas par relégation, mais par choix, par envie,
par goût de l'entrepreneuriat et, parfois, par goût d'une certaine
forme de liberté. Je m'en réjouis, tout comme vous sans doute.

Cependant, en Région de Bruxelles-Capitale, il existe également
des entraves. Ce matin, nous allons aborder l'une d'elles et
résoudre le problème en supprimant l'obligation de prouver
la maîtrise de connaissances de base en matière de gestion
d'entreprise. À Bruxelles, on exige encore ces connaissances en
gestion, comme si lancer une entreprise était réservé à une élite
éclairée.

Certes, des exceptions existaient comme pour les comptables, les
personnes qui pouvaient prouver une expérience professionnelle
et les détenteurs d'un diplôme universitaire - même si
certaines formations universitaires ne développent pas forcément
les qualités intrinsèques dont devraient disposer tous les
entrepreneurs. Tous les autres candidats entrepreneurs devaient
passer l'examen d'aptitude, épreuve qui pouvait s'avérer
décourageante à bien des égards. Ce système était lourd et ne
fonctionnait pas.

1139 De MR klaagt het gebrek aan examenplaatsen al vier jaar
aan, en de coronacrisis heeft de toestand nog verergerd. Het
aanbod was in ieder geval ruimschoots onvoldoende, waardoor
Brusselaars hun bedrijf in Vlaanderen oprichtten om vervolgens
in het Brussels Gewest actief te worden.

Tussen 2018 en 2022 waren er niet minder dan 2.000
inschrijvingen per jaar voor het examen basiskennis
bedrijfsbeheer. Het slaagpercentage bedroeg echter slechts
50%. Een ander probleem was het gebrek aan begeleiding voor
wie niet slaagde.

Onder de impuls van Europese richtlijn 2005/36/EG over de
erkenning van beroepskwalificaties heeft het Vlaams Gewest in
2018 besloten om de regels voor de toegang tot het beroep te
schrappen.

De PS maakte zich in eerste instantie - niet onterecht - zorgen
over een mogelijke toename van het aantal faillissementen.
Sinds Vlaanderen de verplichting vijf jaar geleden afvoerde,
zijn er evenwel meer bedrijven opgericht, maar niet meer
faillissementen geregistreerd.

Depuis quatre ans, le groupe MR dénonce le manque de places
disponibles pour passer l’examen et obtenir le certificat. Cette
situation s’est encore aggravée lors de la pandémie de Covid-19.
L’offre était en tout cas largement insuffisante par rapport à la
demande. Il n'y avait pas suffisamment de places et les temps
d'attente étaient beaucoup trop longs. Les Bruxellois finissaient
donc par quitter la Région de Bruxelles-Capitale, s'installer et
créer leur entreprise en Région flamande, pour travailler ensuite
en Région bruxelloise.

En Région de Bruxelles-Capitale, entre 2018 et 2022, pas
moins de 2.000 candidats se sont inscrits, chaque année, à
l'examen de connaissances en gestion de base. Le taux de
réussite ne s'élevait pas au-dessus de 50 %. Un autre problème,
en Région de Bruxelles-Capitale, était le manque de suivi ou
d'accompagnement auprès de ceux et celles qui échouent.

Sous les impulsions européennes, notamment la directive
européenne 2005/36/CE relative à la reconnaissance des
qualifications professionnelles, la Région flamande a décidé de
supprimer les règles en matière d'accès à la profession depuis
2018.
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Je me permets de le mentionner pour répondre à une inquiétude.
C'était notamment celle du Parti socialiste au départ, et je la
trouve assez légitime : cette suppression pourrait avoir pour
conséquence une augmentation du nombre de faillites. Cela ne
semble cependant pas être le cas. Depuis cette suppression, le
nombre d'entreprises a augmenté en Région flamande, mais pas
le nombre de faillites. Le taux de survie à cinq ans des entreprises
est de 67,8 % en Région flamande, 67 % en Région wallonne et
64,3 % en Région bruxelloise. Je conclurai donc, avec prudence,
que cette suppression n'a pas engendré une augmentation des
faillites.

Notre ville-région possède un écosystème dense et les candidats
entrepreneurs attendent depuis longtemps des formations.
Aujourd'hui, nous allons prendre la bonne décision.

1141 De Brusselse aanpak werkt niet. Ons voorstel sluit voor een keer
aan bij de regeringsambitie. Het is niet alleen de bedoeling om
een hindernis voor het ondernemerschap weg te werken, maar
ook om meer middelen vrij te maken voor de opleiding van
ondernemers in spe die daar behoefte aan hebben. Ik wil dus dat
er een solide actieplan komt om de opleidingsmogelijkheden uit
te breiden.

Volgens mij kunnen we daarmee het levensproject van heel
wat Brusselaars ondersteunen en onze economie stimuleren, nu
veel bedrijven het Brussels Gewest verlaten omdat ze hier niet
worden gehoord en er soms een rampzalig economisch beleid
wordt gevoerd.

(Applaus bij de N-VA)

Le système ne fonctionne pas à Bruxelles et manque de suivi,
comme je l'ai démontré. Notre proposition rejoint, une fois n'est
pas coutume, l'ambition du gouvernement. L'idée n'est pas de
supprimer simplement cette entrave à l'entrepreneuriat, mais bien
d'en affecter le budget au renforcement de la formation de ceux
qui en ont besoin dans leur parcours d'entrepreneur. Je songe à
ceux qui, à un moment donné, ont envie de se spécialiser et de se
former davantage, par exemple quand leur entreprise grandit et
qu'ils doivent faire face à l'engagement de nouveaux travailleurs.

Je souhaite donc que soit élaboré un plan d'action solide
visant à renforcer la formation. Madame la Secrétaire
d'État, je pense d'ailleurs que telle est également l'ambition
du gouvernement. Par cette mesure, nous voulons corriger
des erreurs propres à Bruxelles. Supprimons les obstacles,
encourageons l'entrepreneuriat, élaborons un plan efficace qui
accompagne par des formations adaptées ceux qui en ont besoin
et le demandent.

J'y vois un bon moyen de soutenir le projet de vie de nombreux
Bruxellois, d'une part, et de stimuler notre économie, d'autre part,
à l'heure où beaucoup d'entreprises quittent la Région bruxelloise
par manque d'écoute et du fait de politiques parfois néfastes à
l'économie.

(Applaudissements sur les bancs de la N-VA)

1145 De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Ik maak me zorgen
over de macro-economische situatie van Brussel en over de
vraag hoe ondernemingsvriendelijk de stad is. Uit de cijfers
betreffende de economische migratie van bedrijven blijkt dat
hier nog redelijk veel ondernemingen worden opgericht, maar
wanneer ze beginnen te groeien en uit te breiden, blijven ze niet
noodzakelijk in Brussel.

De regering moet dan ook nagaan hoe ze Brussel als
ondernemingsstad aantrekkelijker kan maken. Hoe kunnen
mensen gestimuleerd worden om te ondernemen en hun
onderneming in Brussel op te richten? Hoe kan ze ervoor zorgen
dat Brussel een aantrekkelijk klimaat krijgt voor ondernemers,

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- La situation
macroéconomique de Bruxelles et la migration économique des
entreprises sont préoccupantes.

Comment encourager l'esprit d'entreprendre et la création
d'entreprise à Bruxelles ? Comment créer un climat attrayant
pour les entrepreneurs, sachant que ce sont nos PME et nos
entrepreneurs indépendants qui génèrent la majeure partie de la
richesse dans ce pays ?

La Région bruxelloise est confrontée à un grave problème en
matière d'emploi. Le secteur tertiaire y est particulièrement
important. Les exigences en matière de formation et de
compétences linguistiques y sont beaucoup plus élevées que dans
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zodat ze hun bedrijf niet verhuizen wanneer het succesvol begint
te worden?

België heeft bij uitstek een kmo-economie. We moeten het
hebben van onze kleine en middelgrote bedrijven en onze
zelfstandige ondernemers. Zij creëren het leeuwendeel van
de welvaart in dit land. Ik ben er dan ook al lang een
grote voorstander van dat de overheid alle mogelijke obstakels
wegneemt die de creatieve krachten in onze samenleving zouden
kunnen verhinderen om de stap naar het ondernemerschap te
zetten, om het risico te nemen een eigen bedrijf op te richten en
zo welvaart en banen voor andere Brusselaars te creëren.

Daarnaast kampt Brussel op het vlak van werkgelegenheid
met een ernstig probleem. Het gewest heeft in hoge mate een
kantooreconomie. Op de Brusselse arbeidsmarkt liggen de eisen
inzake opleiding en talenkennis een heel stuk hoger dan in de
andere gewesten. Dat komt omdat er hier heel veel kaderfuncties
zijn.

les autres Régions, en raison du nombre important de postes de
direction.

1147 Tegelijkertijd heeft Brussel echter een bevolking die niet met
de arbeidsmarkt correspondeert. De Brusselaars zijn, zeker
in vergelijking met de andere gewesten, eerder laagopgeleid,
mede door problemen met schooluitval. Het niveau van de
arbeidskrachten waarover Brussel kan beschikken, komt vaak
niet overeen met wat gevraagd wordt voor de beschikbare jobs.

In de typische kmo-economie worden dan weer vaker jobs
gecreëerd die net wel voor lagergeschoolden bestemd zijn.
Bovendien kunnen mensen met een lagere scholing, maar met
voldoende zin voor ondernemerschap, zelf een onderneming
opzetten en zo hun eigen job creëren.

De vereiste van een basiskennis bedrijfsbeheer, die in
Vlaanderen al jaren afgeschaft is, bleef in Brussel lang een
drempel. Op zich is die vereiste niet onlogisch, maar er werd
wel een uitzondering gemaakt voor mensen die een hogere studie
gevolgd hadden, in welke richting dan ook.

En même temps, la population bruxelloise faiblement qualifiée
ne correspond pas au marché du travail.

Dans l'économie typique des PME, par contre, les emplois créés
sont plus souvent destinés à des personnes peu qualifiées. Celles-
ci y ont également l'opportunité de créer leur propre entreprise
et, partant, leur propre emploi.

L'exigence d'une connaissance de base de la gestion
d'entreprise, supprimée depuis des années en Flandre, est restée
longtemps un obstacle à Bruxelles.

Les personnes ayant suivi des études supérieures dans n'importe
quel domaine en sont dispensées.

1149 Met andere woorden, iemand die genderstudies, geschiedenis of
rechten heeft gestudeerd, hoefde geen basiskennis bedrijfsbeheer
aan te tonen. Als jurist kan ik u verzekeren dat juristen niet
kunnen rekenen. Je kunt je dus afvragen of een jurist per se een
goede ondernemer is.

Alle denkbare hogere studies waren vrijgesteld. Dat komt neer
op een vrij elitaire discriminatie ten aanzien van mensen die
om gelijk welke reden geen hoger onderwijs hebben kunnen
volgen. Zij werden verplicht om de drempel van extra cursussen
te overwinnen, terwijl iemand met een diploma hoger onderwijs,
maar zonder enig benul van de economie, vrijstelling genoot.

Je zou iedereen kunnen verplichten om een cursus bedrijfsbeheer
te volgen, maar het is verstandiger om in dit geval mensen
de vrijheid te bieden om het te proberen en hen te wijzen op
middenstandsorganisaties en adviesorganen waar ze begeleiding
kunnen krijgen. Als het van de eerste keer lukt, des te beter. Is
dat niet het geval, dan kunnen ze het opnieuw proberen. Het is

Il s'agit d'une discrimination passablement élitiste à l'encontre
de ceux qui, pour une raison ou une autre, n'ont pas pu suivre
d'études supérieures.

L'obligation de suivre un cours de gestion d'entreprise pourrait
être généralisée, mais il serait plus judicieux, dans ce cas, de
laisser aux personnes la liberté d'essayer et de les orienter
vers des organisations des classes moyennes et des organes
consultatifs.
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beter om de juiste ondersteuning te bieden dan om drempels op
te werpen. Laat wie wil ondernemen, gewoon begaan.

1151 Ik heb jaren geleden al parlementaire vragen gesteld of wij,
in navolging van Vlaanderen, de voorwaarde van basiskennis
bedrijfsbeheer ook niet moesten opheffen. Op dat vlak ben ik
zeer blij dat het parlement maatregelen neemt, ook al heeft het
tijd gevraagd.

Daarnaast is er de kwestie van de gereguleerde beroepen. De
basiskennis bedrijfsbeheer is een algemene voorwaarde om een
onderneming op te zetten, maar er zijn ook specifieke beroepen
die op een bepaalde manier gereguleerd zijn en waarvoor
bepaalde certificaten moeten worden behaald om ze te mogen
uitoefenen.

Ook daar is er geopteerd om de drempels voor een aantal
beroepen weg te nemen. In Brussel gaat het om vijf beroepen,
maar in Vlaanderen is er - ook weer jaren geleden - voor gekozen
een vijftiental gereguleerde beroepen vrij te stellen.

In de commissie heb ik u gevraagd waarom dat in Brussel
slechts voor vijf beroepen gebeurt. In Vlaanderen zijn er immers
geen grote problemen opgedoken. U antwoordde dat u overleg
pleegde met Brupartners om de regeling naar andere beroepen
uit te breiden.

Ik zal herhalen wat ik in de commissie heb gezegd. Het is logisch
dat wie nu al een bepaald beroep uitoefent, vindt dat iedereen die
zijn kans wil wagen, hetzelfde certificaat moet behalen. Volgens
die beroepsgroepen moeten de drempels en voorwaarden blijven
bestaan. Dat is een natuurlijke en perfect begrijpelijke reactie.

Je suis très heureux que la Région bruxelloise supprime
l'obligation de prouver des connaissances de base en matière de
gestion d'entreprise, même si cela a pris du temps.

En outre, il a été décidé de faciliter l'exercice de cinq professions
réglementées, ce que la Flandre a déjà fait il y a quelques années
pour une quinzaine de professions réglementées.

À la question de savoir pourquoi cela se limite à cinq professions,
vous m'avez répondu en commission qu'une réflexion avait
été initiée avec Brupartners pour étendre la réglementation à
d'autres professions.

Comme je l'ai dit en commission, il est normal et compréhensible
que ceux qui exercent une profession souhaitent la protéger et
exigent le maintien des conditions d'accès à la profession.

1153 U moet echter in het algemeen belang optreden. U moet niet
alleen rekening houden met wie het beroep al uitoefent en het
wenst te beschermen of zelfs af te schermen. Dat laatste is
begrijpelijk, maar u moet ook rekening houden met anderen die
dat beroep misschien ook willen uitoefenen, maar om bepaalde
redenen de drempels moeilijk kunnen overwinnen. Die groep
moet u zoveel mogelijk de vrijheid en de kans geven om de stap
te zetten.

U kunt het overleg met Brupartners rustig voortzetten, maar
ik wil u vragen om daarbij het algemeen belang voor ogen te
houden. Schaf de drempels voor andere beroepen waar mogelijk
ook af. Brussel kan daar alleen maar wel bij varen. Het gewest
staat voor belangrijke sociaal-economische uitdagingen. De
jeugdwerkloosheid neemt opnieuw toe. U moet dan ook alle
denkbare kanalen opengooien om zoveel mogelijk Brusselaars
de kans te geven iets van hun leven te maken.

Zet er dus vaart achter. Ik vrees dat het jammer genoeg tijdens
deze regeerperiode niet meer zal lukken, maar u kunt wel voor
goed voorbereidend werk zorgen, zodat de volgende regering
snel kan beslissen om de drempels ook voor de andere beroepen
af te schaffen.

Il n'empêche que vous ne devez pas perdre de vue l'intérêt
général.

La suppression des barrières d'accès à certaines professions ne
peut qu'être profitable à la Région bruxelloise, confrontée à des
défis socioéconomiques majeurs.

Je crains que ce ne soit plus possible durant cette législature,
mais vous pouvez préparer le travail pour le prochain
gouvernement.
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1155 De heer Pepijn Kennis (Agora).- In haar resolutie over werk
vroeg de Brusselse Burgerassemblee (BBA) dat alle Brusselaars
toegang zouden krijgen tot waardig werk dat bij hen past. Het
voorliggende ontwerp van ordonnantie wil de vereiste van een
basiskennis bedrijfsbeheer afschaffen voor wie een onderneming
wil opzetten. Dat strookt met de ambitie van de BBA, die
inclusief ondernemerschap in Brussel wil ondersteunen.

Er bestaan heel wat drempels voor beginnende ondernemers
waar niet meteen een goede reden voor is. Bovendien bestaan
die drempels niet voor iedereen. Mensen met een hoger diploma
hoeven hun kennis van bedrijfsbeheer bijvoorbeeld niet te
bewijzen. Ook dat heeft de BBA vastgesteld: bij nieuwe
ondernemers en zeker bij aanwervingen wordt er te veel gekeken
naar diploma's en niet zozeer naar competenties. Dat kan
discriminatie in de hand werken. Iemand met een universitair
diploma heeft niet per se veel kennis van bedrijfsbeheer, dat kan
ik als socioloog bevestigen.

Zelfs als de vereiste van een basiskennis bedrijfsbeheer
afgeschaft wordt, blijft er heel wat rompslomp voor wie de
stap wil zetten. De afschaffing is een goede stap richting
inclusiviteit, maar biedt geen garantie dat ondernemerschap
voldoende toegankelijk wordt.

M. Pepijn Kennis (Agora) (en néerlandais).- Le projet
d'ordonnance correspond à l'ambition de l’assemblée citoyenne
bruxelloise, qui souhaite soutenir l'entrepreneuriat inclusif à
Bruxelles.

En effet, il existe de nombreux obstacles pour les entrepreneurs
débutants, même si certains ont plus de facilités que d’autres.
Ainsi, les titulaires d'un diplôme supérieur ne doivent pas
prouver leurs connaissances en matière de gestion d'entreprise.
Or qui dit diplôme universitaire ne dit pas forcément grandes
connaissances dans ce domaine.

La suppression de l’obligation de connaissances de base en
gestion d’entreprise est un bon pas vers l'inclusion, mais ne
résoudra pas tout.

1157 Het zal dus zaak zijn om begeleiding te blijven aanbieden en
ervoor te zorgen dat het ondernemerschap toegankelijk blijft.
Dat kan bijvoorbeeld via de basisopleidingen bedrijfsbeheer, die
toegankelijk en gratis moeten blijven.

In de ordonnantie wordt het als volgt geformuleerd: "De
hulpmiddelen in die zin zullen door de administratie ter
beschikking worden gesteld." Daarvan zal afhangen of
het ondernemerschap effectief toegankelijker, inclusiever en
duurzamer wordt.

Aangezien de BBA zich in de tekst kan vinden, zal ik hem
goedkeuren.

Il sera donc important de continuer à offrir de
l’accompagnement. Sans oublier que l'entrepreneuriat ne
deviendra effectivement plus accessible, inclusif et durable que si
les moyens mis à disposition par l’administration sont suffisants.

L’assemblée citoyenne bruxelloise étant d'accord avec le texte,
je l'approuverai.

1159 Mevrouw Barbara Trachte, staatssecretaris (in het Frans).-
De leden van de oppositie hebben perfect samengevat waarom
deze tekst wordt ingediend.

Met deze tekst willen we de ondernemingsgeest bevorderen. Het
gewest beschikt immers over heel wat troeven, zoals jongeren,
diversiteit en een groot innovatiepotentieel.

Met deze hervorming wil ik belemmeringen weghalen en
het ondernemerschap democratiseren. De tekst bestaat uit
twee delen. In het eerste deel wordt het examen basiskennis
van het bedrijfsbeheer afgeschaft en in het tweede deel de
beroepscompetenties van vijf gereglementeerde beroepen. Het
derde deel betreft de vereenvoudiging van de regels over de
uitoefening van ambulante activiteiten.

Mme Barbara Trachte, secrétaire d'État.- Une fois n'est pas
coutume, les députés de l'opposition ont parfaitement expliqué
les raisons pour lesquelles nous déposons ce texte aujourd'hui.
Précédemment, un texte sur le sujet avait effectivement déjà été
déposé, notamment par M. Weytsman.

Avec ce texte, notre but est de conserver et d'amplifier une grande
force de notre Région, à savoir son dynamisme entrepreneurial.
Notre Région peut compter sur des atouts d'envergure en termes
de jeunesse, de diversité et de potentiel d'innovation. C'est
la raison pour laquelle nous avons aujourd'hui la discussion
conjointe de cette réforme.

Compte tenu de la nature du tissu entrepreneurial bruxellois,
quasiment exclusivement composé de petites et moyennes
entreprises, de très petites entreprises et d'indépendants, eu égard
au contexte dans lequel s'inscrivent mes politiques, il m'a semblé
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nécessaire, tout au long de la législature, de faire preuve d'écoute
et de prévisibilité.

L'objectif de la réforme qui nous occupe est de supprimer
les barrières existantes à l'entrepreneuriat et de démocratiser
davantage l'accessibilité à l'entrepreneuriat. Vous avez déjà
évoqué deux volets du texte. Le premier est la suppression
de cet examen censé acter de la connaissance de gestion de
base. Le second consistait en la suppression des compétences
professionnelles relatives à cinq professions réglementées. Le
troisième consiste en la simplification des règles relatives à
l'exercice de l'organisation des activités ambulantes et foraines.

1161 Het examen basiskennis bedrijfsbeheer leidde niet tot een daling
van het aantal faillissementen, maar zette wel een rem op
het opstarten van een bedrijf. De concurrentie met de andere
gewesten en binnen Europa werd verstoord. Bovendien was
het examen voor wie ver afstond van het ondernemerschap,
discriminerend.

Omdat een goede voorbereiding belangrijk blijft voor het
opstarten van een bedrijf hebben we de steun aan de lokale
economieloketten verhoogd. Er komt binnenkort een nieuw loket
en hub.brussels zal gratis opleidingen aanbieden.

Met de hervorming van de steun voor economische expansie
moedigen we kandidaat-ondernemers aan opleidingen te
volgen. We blijven projectoproepen organiseren voor jonge
ondernemers en vrouwen en blijven het ondernemerschap en de
economische transitie steunen.

Verder bevestig ik dat we de beroepscompetenties voor bepaalde
beroepen afschaffen.

Vous l'avez dit, pour le premier volet - le plus important -
l'examen qui était censé témoigner des connaissances en matière
de gestion de base n'avait aucun impact sur le taux de faillite. Il
est important de le dire pour ceux et celles qui ne connaissent
pas le dossier en détail. La réussite de cet examen ne constituait
pas une garantie contre les faillites, mais au contraire plutôt un
frein à la création d'entreprise. On assistait à des distorsions
de concurrence, tant avec les autres Régions de Belgique qu'au
niveau européen. Il était aussi discriminatoire, particulièrement
pour les populations les plus éloignées de l'entrepreneuriat.

Ce n'est pas pour cela qu'il ne faut pas être bien préparé pour
se lancer dans une activité d'entrepreneur ou d'indépendant,
raison pour laquelle, en parallèle avec la suppression de ces
connaissances en gestion de base, nous avons renforcé et
pérennisé le soutien au guichet d'économie locale (GEL).
Nous allons créer très prochainement- cela a été confirmé en
gouvernement ce matin - une nouvelle antenne du GEL dans le
nord-ouest de Bruxelles. Nous avons aussi chargé hub.brussels,
en partenariat avec Bruxelles Économie et Emploi de développer
des outils de formation pédagogique qui seront accessibles en
libre-service. Ceux et celles qui souhaitent se lancer pourront
dès lors disposer d'outils gratuits, très faciles à comprendre et à
utiliser.

Nous encourageons toujours, notamment à travers la réforme
des aides à l'expansion économique adoptée voici quelques
semaines, la formation volontaire des candidats entrepreneurs.
Nous maintenons des appels à projets d'accompagnement des
jeunes entrepreneurs ou des femmes, ainsi que des soutiens à
l'entrepreneuriat et à la transition économique, pour soutenir un
maximum de candidats entrepreneurs, au plus proche de leurs
besoins.

Concernant les deux autres volets, je vous confirme, Monsieur
Verstraeten, que nous allons nous orienter vers la suppression
des compétences professionnelles dans un certain nombre de
professions.

1163 We bespreken de andere beroepen nog met Brupartners. We
moeten rekening houden met potentieel gevaarlijke activiteiten
en met de consumentenbescherming, waardoor een beperkte
toegang tot het beroep nuttig werd geacht. We willen echter wel
dat zo veel mogelijk mensen toegang krijgen tot deze beroepen.

Pour celles qui subsistent, nous sommes en discussion avec
Brupartners. Vous avez raison de dire que plusieurs éléments
doivent être pris en compte, comme le caractère potentiellement
dangereux de l'activité ou la protection des consommateurs,
raison pour laquelle nous avons jugé utile d'en restreindre l'accès.
Par ailleurs, il faut permettre au plus grand nombre d'accéder
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Ik ben blij dat veel parlementsleden de intenties die in de tekst
vervat zitten, delen.

(Applaus bij de meerderheid)

à ces professions. Ce n'est donc pas uniquement l'intérêt des
professions concernées qui déterminera les décisions qui seront
prises par la suite.

Le dernier volet est celui de la réforme des activités ambulantes
et foraines.

Voilà le contenu de la réforme qui est proposée aujourd'hui,
mais surtout ses intentions. Je suis très heureuse que nous soyons
nombreux à les partager et je me réjouis du vote qui aura lieu
tout à l'heure.

(Applaudissements sur les bancs de la majorité)

1167 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- De organisatie
van de opleidingen was problematisch. Bovendien is Brussel een
van de laatste gewesten waar de opleiding nog verplicht is. Het is
dan ook een goede zaak dat een deel van de middelen zal worden
gebruikt voor een nieuwe loket en gratis online opleidingen voor
kandidaat-ondernemers.

Daarnaast lijkt het me nuttig om managementopleidingen aan te
bieden aan ondernemers die al een paar jaar bezig zijn en die
werknemers in dienst willen nemen, want zover ik weet bestaat
zo'n opleiding nog niet.

M. David Weytsman (MR).- L'organisation de ces formations
était problématique. Bruxelles était l'une des dernières Régions
à encore suivre cette procédure qui formait une entrave par
nature et était pointée de toutes parts. Une partie des moyens est
désormais réorientée vers un nouveau guichet et des formations
gratuites en ligne pour les candidats entrepreneurs. C'est une
excellente initiative.

Par ailleurs, comment orienter également vers des formations
pertinentes les entrepreneurs qui ont déjà quelques années
d'expérience, voient croître leur chiffre d'affaires, s'apprêtent à
engager une première ou deuxième personne et doivent assumer
un tout nouveau pan de la gestion ? À ma connaissance, il n'y a
pas de formations pour eux actuellement.

1169 Mevrouw Barbara Trachte, staatssecretaris (in het Frans).-
Wij steunen ondernemers die al een bedrijf hebben opgezet op
verschillende manieren, onder meer via de projectoproepen voor
de begeleiding van ondernemers.

Meer dan driekwart van de jaarlijkse 30 miljoen euro steun voor
economische expansie is bedoeld om bedrijven te helpen groeien
en ze toegang tot opleidingen te geven. Hub.brussels heeft een
aanbod dat de leemten in de privésector invult.

Mme Barbara Trachte, secrétaire d'État.- Pointons qu'une
Région de ce pays, au sud, est en retard par rapport à la réforme
que nous allons adopter aujourd'hui.

Il existe une série d'aides pour les entrepreneurs qui se sont déjà
lancés, notamment via les appels à projets que j'ai cités.

En outre, nous avons modifié l'ordonnance relative aux aides à
l'expansion économique pour rendre plus visibles les aides aux
entrepreneurs. Sur les 30 millions annuels d'aides à l'expansion
économique, plus des trois quarts sont destinés à aider les
entreprises à grandir et, notamment, à accéder à des formations.
Hub.brussels a une offre qui couvre les angles morts du secteur
privé. D'autres offres sont proposées par nos partenaires, publics
ou privés, et peuvent être soutenues par nos aides à l'expansion
économique.

1169 De voorzitter.-  De samengevoegde algemene bespreking is
gesloten.

M. le président.-  La discussion générale conjointe est close.

1173 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

1173 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen
van het ontwerp van ordonnantie tot vereenvoudiging van de
regels inzake toegang tot het beroep (nrs. A-776/1 en 2 –
2023/2024).

M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles du
projet d'ordonnance simplifiant les règles en matière d’accès à la
profession (nos A-776/1 et 2 – 2023/2024).
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1173 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

1173 Artikelen 2 tot 30

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het ontwerp van
ordonnantie.

Articles 2 à 30

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l’heure au vote nominatif sur l'ensemble
du projet d’ordonnance.

1175 ONTWERP VAN ORDONNANTIE
HOUDENDE INSTEMMING MET HET
SAMENWERKINGSAKKOORD VAN 5

 JANUARI 2021 TUSSEN DE MINISTERS VAN
LANDBOUW VAN DE FEDERALE STAAT EN

DE GEWESTEN INZAKE DE VERDELING
VAN OPDRACHTEN VOOR DE TOEPASSING
VAN DE BESCHERMENDE MAATREGELEN
TEGEN PLAAGORGANISMEN BIJ PLANTEN

PROJET D’ORDONNANCE PORTANT ASSENTIMENT
À L'ACCORD DE COOPÉRATION DU 5

JANVIER 2021 ENTRE LES MINISTRES DE
L'AGRICULTURE DE L'ÉTAT FÉDÉRAL ET DES

RÉGIONS CONCERNANT LA RÉPARTITION
DES MISSIONS POUR L'APPLICATION DES
MESURES DE PROTECTION CONTRE LES

ORGANISMES NUISIBLES AUX VÉGÉTAUX

1175 (NRS. A-752/1 EN 2 – 2022/2023) (NOS A-752/1 ET 2 – 2022/2023)

1175 Algemene bespreking Discussion générale

1175 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

1175 Mevrouw Véronique Jamoulle, rapporteur (in het Frans).- Ik
verwijs naar het schriftelijk verslag en dank de diensten voor de
uitstekende kwaliteit ervan.

Mme Véronique Jamoulle, rapporteuse.- Je me réfère au
rapport écrit et je remercie les services pour la grande qualité de
ce dernier.

1177 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten. M. le président.-  La discussion générale est close.

1183 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

1183 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

1183 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

1183 Artikel 2

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 2

Pas d'observation ?

Adopté.
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De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het ontwerp van
ordonnantie.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l’heure au vote nominatif sur l'ensemble
du projet d’ordonnance.

1185 ONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT WIJZIGING
VAN DE ORDONNANTIE VAN 27 FEBRUARI

2014 BETREFFENDE DE VENNOOTSCHAP NEO

PROJET D’ORDONNANCE MODIFIANT
L’ORDONNANCE DU 27 FÉVRIER

2014 RELATIVE À LA SOCIÉTÉ NEO

1185 (NRS. A-781/1 EN 2 - 2023/2024) (NOS A-781/1 ET 2 – 2023/2024)

1187 Algemene bespreking Discussion générale

1187 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Fadila Laanan, rapporteur, verwijst naar het
schriftelijk verslag.

M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

Mme Fadila Laanan, rapporteuse, se réfère au rapport écrit.

1191 De heer Pepijn Kennis (Agora).- Ik zal mij onthouden omdat
de ordonnantie nogal technisch is en omdat het hele Neoproject
en de ontwikkeling van de Heizelvlakte ingaat tegen de idee van
burgerparticipatie en gezamenlijke stadsopbouw, waar Agora
voor staat.

M. Pepijn Kennis (Agora) (en néerlandais).- Je m'abstiendrai
sur ce texte parce qu'il est technique et que l'ensemble du projet
Neo va à l'encontre du principe de participation citoyenne cher
à Agora.

1193 Mevrouw Françoise De Smedt (PTB) (in het Frans).- Van bij
het begin worden in dit dossier projecten aangekondigd en weer
afgeblazen. Er is veel geld uitgegeven, maar dat heeft zo goed
als niets opgeleverd. Nu gaat het weer over een sportpark, maar
hebben de Brusselaars dat nodig?

Om die redenen zal de PTB zich bij de stemming onthouden.

Mme Françoise De Smedt (PTB).- Le groupe PTB s'abstiendra
lors du vote de ce projet d'ordonnance, à cause de l'ensemble du
projet plutôt que de détails techniques.

Depuis le début, c'est la cacophonie dans ce dossier : des
projets sont annoncés puis annulés. En outre, beaucoup d'argent
public a été dépensé, avec comme seul résultat la disparition
d'Océade, un lieu pourtant nécessaire pour les jeunes de la
Région. Maintenant, on parle subitement d'un parc des sports,
mais nous doutons que cela corresponde vraiment aux besoins de
la population. Pour toutes ces raisons, nous nous abstiendrons.

1195 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- In dit dossier is
een goede follow-up belangrijk. De regering en de stad Brussel
weten nog niet welke kant ze uit gaan met de uitvoering van Neo
 1.

Met de schrapping van Neo 2 is er de voorbije jaren 25 miljoen
euro verspild. Als ook Neo 1 er niet zou komen, loopt dat
verlies wellicht in de honderden miljoenen. Dat geld was welkom
geweest voor een herinrichting van de Heizelvlakte.

Om die redenen zal de MR zich bij de stemming onthouden.

M. David Weytsman (MR).- Cette modification est technique,
raison pour laquelle mon groupe ne s’y opposera pas.

Il convient avant tout de s’interroger sur le bon suivi de ce
dossier. Je rappelle que ni le gouvernement bruxellois ni la Ville
de Bruxelles ne savent encore où ils se dirigent dans le cadre de
la mise en œuvre du projet Neo 1.

La suppression de Neo 2 s’est traduite par un gaspillage de 25
millions d’euros au cours des dernières années. Quelles que
soient les nombreuses critiques que je formule à son encontre, si
nous échouons aussi à mettre en œuvre le projet Neo 1, les pertes
se chiffreront probablement en centaines de millions d’euros.
Ces fonds auraient pu utilement servir au réaménagement du
plateau du Heysel, en particulier de ses palais d’exposition, qui
sont prioritaires.

Pour toutes ces raisons - principalement parce que le
gouvernement et le collège des bourgmestre et échevins de la
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Ville de Bruxelles ignorent quel est le cap suivi -, mon groupe
s’abstiendra sur cette proposition.

1195 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten. M. le président.-  La discussion générale est close.

1197 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

1197 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

1197 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

1197 Artikel 2 tot 7

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het ontwerp van
ordonnantie.

Articles 2 à 7

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l'heure au vote nominatif sur l'ensemble
du projet d'ordonnance.

1201 VOORSTEL VAN ORDONNANTIE VAN DE
HEER PASCAL SMET, MEVROUW ISABELLE
EMMERY, MEVROUW CARLA DEJONGHE,

MEVROUW MARIE NAGY, MEVROUW ISABELLE
PAUTHIER EN MEVROUW SOETKIN HOESSEN
TOT VERLENGING VAN DE GEVOLGEN VAN

DE ORDONNANTIE VAN 4 DECEMBER 2020 TOT
TOEKENNING VAN EEN UITZONDERLIJKE

VRIJSTELLING VAN STEDENBOUWKUNDIGE
VERGUNNING EN MILIEUVERGUNNING AAN DE
FOD JUSTITIE VOOR HET TIJDELIJKE GEBRUIK

VAN DE VOORMALIGE HOOFDZETEL VAN DE
NAVO VOOR GERECHTELIJKE DOELEINDEN

PROPOSITION D'ORDONNANCE DE M. PASCAL
SMET, MMES ISABELLE EMMERY, CARLA

DEJONGHE, MARIE NAGY, ISABELLE PAUTHIER
ET SOETKIN HOESSEN PROLONGEANT LES

EFFETS DE L’ORDONNANCE DU 4 DÉCEMBRE 2020
ACCORDANT UNE DISPENSE EXCEPTIONNELLE

DE PERMIS D’URBANISME ET DE PERMIS
D’ENVIRONNEMENT AU SPF JUSTICE POUR

L’UTILISATION TEMPORAIRE DE L’ANCIEN SIÈGE
DE L’OTAN À DES FINS JURIDICTIONNELLES

1201 (NRS. A-779/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS. A-779/1 ET 2 - 2023-2024)

1203 Algemene bespreking Discussion générale

1203 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

1205 Mevrouw Véronique Jamoulle, rapporteur (in het Frans).- Ik
verwijs naar het schriftelijk verslag.

Mme Véronique Jamoulle, rapporteuse.- Je me réfère au
rapport écrit pour lequel je remercie les services.

1205 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten. M. le président.-  La discussion générale est close.

1209 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

1209 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.



PLENAIRE VERGADERING
2023.12.07

n° 11 - nr. 11
SÉANCE PLÉNIÈRE 24

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

1209 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

1209 Artikelen 2 en 3

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het voorstel van
ordonnantie.

Articles 2 et 3

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l'heure au vote nominatif sur l'ensemble
de la proposition d'ordonnance.

1211 MONDELINGE VRAGEN QUESTIONS ORALES

1211 De voorzitter.-  Aangezien de mondelinge vragen op de agenda
schriftelijk werden beantwoord, worden ze van de agenda
gehaald.

M. le président.-  Étant donné que les questions orales inscrites à
l’ordre du jour ont reçu réponse écrite, elles sont dès lors retirées
de l’ordre du jour.

1213 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt geschorst om 10.30 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est suspendue à 10h30.

1215 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt hervat om 11.03 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est reprise à 11h03.

1217 ACTUALITEITSVRAGEN QUESTIONS D'ACTUALITÉ

1221 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- Wij
hebben meermaals actualiteitsvragen ingediend over poly- en
perfluoralkylstoffen (PFAS), maar die worden niet op de agenda
geplaatst. Waarom wordt dat debat geweigerd? Wat mogen we
niet weten?

M. Bruno Bauwens (PTB).- Monsieur le Président, cela fait
deux fois que nous déposons des questions d'actualité sur les
PFAS sans qu'elles soient reprises à l'ordre du jour, et nous avons
aussi déposé des questions en commission de l'Environnement.
Depuis que l'affaire des PFAS a commencé en Wallonie et
à Bruxelles, nous n'avons pu poser qu'une seule question au
ministre Maron en commission.

Les valeurs du réservoir de Rhode-Saint-Genèse dépassent
systématiquement de façon alarmante les normes utilisées par les
Pays-Bas. Pourtant, le débat à ce sujet nous est carrément refusé,
même si cela fait des semaines que nous le demandons. Que se
passe-t-il ? Pourquoi le ministre ne veut-il pas répondre à nos
questions ?

1221 De voorzitter.-  Dat debat werd in de commissie gevoerd en de
minister heeft toen uitvoerig geantwoord op de vragen.

Volgens het reglement kan een thema dat behandeld is, niet elke
week opnieuw besproken worden. Dit onderwerp kan binnen een
normale termijn opnieuw aan bod komen.

M. le président.-  Il y a déjà eu un long débat en commission,
au cours duquel le ministre a répondu largement - et, selon moi,
clairement - aux questions.

Vous connaissez le règlement du Parlement : après qu'un sujet
a été traité, il n'est pas possible d'y revenir chaque semaine. Les
services et moi-même avons considéré que le sujet avait été traité
récemment et que nous en débattrions à nouveau dans des délais
normaux.
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1225 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- Dit is een
kwestie van volksgezondheid en toch blijkt er geen democratisch
debat over mogelijk.

M. Bruno Bauwens (PTB).- On parle de la santé publique et il
n'y a pas moyen d'avoir un débat démocratique à ce sujet ni de
faire un travail de contrôle.

1225 De voorzitter.-  Er werd al een democratisch debat gevoerd. De voorzitter.-  Nous avons eu un débat démocratique.

1225 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- We hebben
toen alleen onbruikbare gegevens gekregen. Nu staat het debat
gepland in januari 2024.

(verder in het Nederlands)

Dat is laat.

M. Bruno Bauwens (PTB).- Nous avons reçu des chiffres qui
ne sont pas complets ou qui ne sont pas utilisables, selon les
scientifiques. Quand je leur donne ces chiffres, les scientifiques
me disent qu'ils ne peuvent pas les utiliser. Nous demandons des
chiffres plus détaillés et un débat. Le débat est prévu en janvier !

(poursuivant en néerlandais)

C'est tard.

1225 De voorzitter.-  Ja, maar dat zal een grondiger debat
ter zake opleveren. Op de vraag die u nu wilt stellen,
krijgt u waarschijnlijk dezelfde antwoorden als tijdens de
commissievergadering.

M. le président.- Oui, mais ce sera un débat plus en profondeur.
Les réponses que vous aurez maintenant seront les mêmes qu'en
commission.

1225 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- Ik ben heel
ongerust, want heel wat kinderen zijn mogelijk besmet. In de
commissie mocht elke partij slechts een vraag stellen.

M. Bruno Bauwens (PTB).- Je suis fort inquiet, car lors du débat
qui a eu lieu il y a quelques semaines, auquel il est fait référence,
chaque parti a pu poser une seule question. Ce sujet concerne
pourtant beaucoup d'enfants potentiellement contaminés, dont
l'immunité peut être touchée. Si les groupes politiques, dans
l'exercice du contrôle parlementaire, ne peuvent poser qu'une
seule question, je trouve que la démocratie est un peu limitée.

1225 De voorzitter.-  In een democratie zijn vooral de antwoorden
van belang en de minister heeft een zeer lang en gedetailleerd
antwoord gegeven. Het grote PFAS-debat zal in januari gevoerd
worden.

M. le président.-  En démocratie, ce sont surtout les réponses
qui importent. Le ministre a donné une réponse très longue et
très détaillée. Le grand débat sur les PFAS aura de toute façon
lieu en commission de l'Environnement en janvier.

1225 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Veel fracties
hebben vragen ingediend en die worden op de gebruikelijke
manier behandeld door de commissieverantwoordelijken.

M. Alain Maron, ministre.- À ma connaissance, beaucoup
de groupes politiques ont déposé des questions et des
interpellations. Cela arrive dans la suite du travail de la
commission, qui n'est pas sous ma maîtrise.

1225 De voorzitter.-  Dat klopt.

We voeren daar in januari een debat ten gronde over, met alle
elementen. Dat zal interessanter zijn dan nu een actualiteitsvraag
stellen waarop u antwoorden krijgt die u al kent.

De voorzitter.-  C'est tout à fait juste.

Le débat en profondeur qui se tiendra en janvier apportera
davantage d'informations.

1237 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- Ook in de
commissie duurt het allemaal te lang en daar wordt er naar de
plenaire vergadering verwezen. Zo blijven we rondjes draaien.

M. Bruno Bauwens (PTB).- Nous sommes obligés de le faire,
vu que nous ne pouvons pas en débattre en commission. Nous
avons déposé des questions en commission et, là aussi, les choses
traînent. C'est la raison pour laquelle nous sommes contraints
de les poser en séance plénière. Or, on nous dit que c'est en
commission qu'il faut les traiter. Le serpent se mord la queue !

1237 De voorzitter.-  Ik herhaal dat andere fracties ook vragen hebben
ingediend en dat die in januari uitgebreid aan bod zullen komen.

M. le président.-  Monsieur Bauwens, il n'y a pas que votre
groupe. D'autres groupes ont déposé des questions sur ce
sujet. Nous les traiterons en janvier de manière détaillée en
commission.
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1237 De heer John Pitseys (Ecolo) (in het Frans).- Zulke kwesties
worden geregeld in het Uitgebreid Bureau. Er is niemand die het
debat weigert.

M. John Pitseys (Ecolo).- Je comprends vos questions, mais
cela se règle d'habitude en Bureau élargi. Nous ne refusons
aucunement le débat. Cela vous amuse peut-être de le dire en
séance plénière.

1237 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- Wij blijven
antwoorden eisen en de Ecolofractie antwoordt steeds dat het
niet aan hen ligt.

M. Bruno Bauwens (PTB).- Le fait que nous n'ayons toujours
pas eu de débat à propos des PFAS ne m'amuse pas du tout !
Nous ne cessons de le réclamer et Ecolo nous répond à chaque
fois qu'il n'est pas concerné.

1237 De heer John Pitseys (Ecolo) (in het Frans).- Ecolo antwoordt
helemaal niets.

M. John Pitseys (Ecolo).- Ecolo ne répond rien du tout. Mais
peut-être avez-vous envie de dire qu'Ecolo ne répond rien du
tout !

1237 De voorzitter.-  Wat gezegd moest worden, is nu gezegd. M. le président.-  Ce qui devait être dit a été dit.

1249

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER DOMINIEK
LOOTENS-STAEL

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. DOMINIEK
LOOTENS-STAEL

1249 aan de heer Rudi Vervoort, minister-president van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Territoriale
Ontwikkeling en Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie
van het Imago van Brussel en Biculturele Zaken van
Gewestelijk Belang

à M. Rudi Vervoort, ministre-président du Gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale chargé du Développement
territorial et de la Rénovation urbaine, du Tourisme, de la
Promotion de l'image de Bruxelles et du Biculturel d'intérêt
régional,

1249 betreffende de veiligheidsmaatregelen op oudejaarsavond in
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest.

concernant les mesures de sécurité pour la nuit du Nouvel An
en Région de Bruxelles-Capitale.

1249 De voorzitter.- Minister Sven Gatz zal de actualiteitsvraag
beantwoorden.

M. le président.- Le ministre Sven Gatz répondra à la question
d'actualité.

1251 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).-
Deze week verschenen in de pers berichten over de
veiligheidsmaatregelen die het Brussels Gewest met oudejaar
zou moeten nemen. Daarin sprak een terreurexpert van de KU
Leuven, de heer Pieter Van Ostaeyen, zich uit. Hij zei: "Ik
zou alvast oudejaar niet in Brussel vieren met het oog op een
mogelijke terreuraanslag." Dat is toch wel een opmerkelijke
uitspraak, die onmiddellijk wat getemperd werd door de diensten
van minister-president Vervoort. Zij stelden immers dat alle
beschikbare technologische middelen zullen worden ingezet om
de veiligheid te waarborgen.

Naast de oorlogstaferelen die we kennen, sluit een expert
terreur dus niet uit. Dat is toch wel zeer alarmerend. Ik
stel vast dat een aantal Brusselse burgemeesters om een
vuurwerkverbod vragen. Ik hoor een terreurexpert zeggen dat er
een terreurdreiging is na de gebeurtenissen in Parijs en helaas
vorige maand ook in het Brussels Gewest. Daarnaast zijn er de
"normale zaken": voertuigen en vuilnisbakken in brand steken,
bushokjes vernielen, de politie bekogelen, de brandweer in een
hinderlaag lokken, bussen van De Lijn of de MIVB bekogelen,
bewakingscamera's vernielen enzovoort.

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- La presse a évoqué les mesures de sécurité que
la Région devrait prendre pour la nuit de la Saint-Sylvestre.
Un expert en terrorisme y a déclaré qu’il ne célébrerait pas le
réveillon du Nouvel An à Bruxelles en raison d'un éventuel acte
terroriste.

À cela s’ajoutent les « actes habituels », tels que les incendies de
véhicules et le caillassage de la police.

1251 De voorzitter.-  Wat is uw vraag precies? M. le président.-  Quelle est exactement votre question ?
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1251 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).- Daar kom
ik nu toe. Ze zeggen dat een ezel zich geen twee keer aan dezelfde
steen stoot, maar jaar na jaar gebeurt hetzelfde.

Welke conclusies trekt de regering uit de terroristische aanslagen
in Parijs en Brussel in het licht van oudejaar?

Overlegde u met de MIVB om voor extra bewaking te zorgen om
terreurdaden en vandalisme te vermijden, hoewel het openbaar
vervoer gratis is?

Hoe verklaart u dat er ondanks het vuurwerkverbod op oudejaar
telkens opnieuw vuurwerk wordt afgestoken, wetende dat het
ook als wapen wordt gebruikt?

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- Année après année, les mêmes erreurs sont
commises.

Quelles conclusions le gouvernement tire-t-il des attentats
terroristes de Paris et de Bruxelles en vue du 31 décembre ?

Avez-vous consulté la STIB pour mettre en place une
surveillance accrue afin d'éviter les actes de terrorisme et de
vandalisme ?

Comment expliquez-vous que des feux d'artifice soient toujours
utilisés cette nuit-là, malgré leur interdiction et sachant qu'ils
servent aussi d’armes ?

1255 De heer Sven Gatz, minister.- Zoals elk jaar treffen
de veiligheids- en hulpdiensten - in samenwerking met de
verschillende partners, waaronder uiteraard de MIVB - grondige
voorbereidingen om de veiligheid tijdens de hele periode van
de eindejaarsfeesten, dus niet alleen op oudejaarsavond, te
garanderen.

De korpschef van de politiezone Brussel-Hoofdstad / Elsene
werd ook dit jaar door de plaatselijke overheden aangesteld
als 'gold commander', om de operationele coördinatie van de
veiligheidsmaatregelen op zich te nemen. Op basis van de
beschikbare informatie en het toezicht door de politie en de
inlichtingendiensten kan hij, zoals u weet, die maatregelen ook
bijsturen op het moment zelf. Zo nodig vraagt hij de inzet van
bijkomende manschappen. De minister van Binnenlandse Zaken
heeft ook versterking van de federale politie aangekondigd.

Op verzoek van de politie en de brandweer wordt momenteel
een politiebesluit van de minister-president voor een verbod op
vuurwerk voorbereid.

M. Sven Gatz, ministre (en néerlandais).- Comme chaque
année, les services de sécurité et d'urgence - en collaboration
avec notamment la STIB - se mobilisent pour assurer la sécurité
durant toute la période des fêtes de fin d'année.

Le chef de corps de la zone de police Bruxelles-Capitale / Ixelles
assure la coordination opérationnelle des mesures de sécurité. Il
peut adapter celles-ci à tout moment et demander le déploiement
d’effectifs supplémentaires si nécessaire. Un renfort de la police
fédérale a aussi été annoncé.

En outre, un arrêté de police du ministre-président relatif à
l'interdiction des feux d'artifice est en cours de préparation.

1257 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).- Ik hoop
om tal van redenen dat het verbod op vuurwerk er komt, maar
ik hoop vooral dat men erin slaagt dat verbod te handhaven.
Vuurwerk wordt immers als wapen tegen brandweer- en
politiediensten gebruikt. Ik hoop dat men proactief reageert en
vuurwerk in beslag neemt.

In uw antwoord heb ik niet goed gehoord welke extra
maatregelen worden genomen om potentiële terreurdaden en
aanslagen te vermijden en hoe men proactief zal optreden,
wetende dat een terreurexpert het risico op oudejaarsavond en in
die periode blijkbaar als reëel en groot inschat. Zijn uitspraak is
een teken aan de wand. Mag ik hopen dat het gewest, in overleg
met de politiediensten en Binnenlandse Zaken, proactief actie
onderneemt om de risico's zoveel mogelijk te vermijden?

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- J'espère, pour plusieurs raisons, qu'une
interdiction des feux d'artifice sera instaurée, et surtout qu'il sera
possible de la faire respecter.

Je n'ai pas clairement entendu dans votre réponse quelles
mesures supplémentaires et proactives seront prises pour éviter
d'éventuels actes de terreur et attentats durant la période du
Nouvel An.

1257 De voorzitter.-  Als voorzitter van de commissie voor de
Binnenlandse Zaken nodig ik u uit om alle debatten die we
hierover voeren in onze commissie te komen volgen. Zoals u
weet, is het niet gebruikelijk om maatregelen, zeker in dit soort

M. le président.-  En ma qualité de président de la commission
des Affaires intérieures, je vous rappelle qu'il n'est pas d'usage
d'annoncer et d'expliquer les mesures à l'avance, surtout dans ce
genre de situation.
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situaties, vooraf aan te kondigen en toe te lichten, want dan zijn
ze een stuk minder doeltreffend.

1257 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).- U hoeft
ze niet toe te lichten, maar we mogen toch weten dat ze bestaan.
Weten dat er iets gebeurt en dat men alert is, kan de bevolking
geruststellen, zonder dat we hoeven te weten wat er concreet
gebeurt.

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- Savoir que ces mesures existent, même en
ignorant en quoi elles consistent, rassurerait la population.

1263

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW CIELTJE
VAN ACHTER

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME CIELTJE VAN
ACHTER

1263 aan de heer Alain Maron, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Klimaattransitie,
Leefmilieu, Energie en Participatieve Democratie,

à M. Alain Maron, ministre du Gouvernement de la Région
de Bruxelles-Capitale chargé de la Transition climatique,
de l'Environnement, de l'Énergie et de la Démocratie
participative,

1263 betreffende de door de regering overwogen maatregelen
naar aanleiding van de veroordeling in beroep van het
klimaatbeleid van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest.

concernant les mesures envisagées par le gouvernement à la
suite de la condamnation en appel de la politique climatique
de la Région de Bruxelles-Capitale.

1263 De voorzitter.-  Minister Maron zal de actualiteitsvraag in het
Frans beantwoorden omdat hij ze heel laat heeft ontvangen en
zonder voorbereiding antwoordt.

(Er worden pamfletten gegooid vanaf de publiekstribune.)

(Rumoer)

M. le président.-  Le ministre Maron répondra en français à la
question d'actualité, étant donné qu'il l'a reçue tardivement et
qu'il répondra dès lors sans préparation.

(Des tracts sont lancés depuis la tribune.)

(Rumeurs)

1263 De voorzitter.-  Ik schors de vergadering teneinde de rust op de
tribune te herstellen.

M. le président.-  La séance est brièvement suspendue afin de
rétablir le calme dans la tribune.

1267 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt geschorst om 11.16 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est suspendue à 11h16.

1269 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt hervat om 11.21 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est reprise à 11h21.

1269 De voorzitter.-  Ik dank diegenen die meegeholpen hebben
om de orde te herstellen. Ik betreur dat vertegenwoordigers
van overheidsdiensten het nodig vinden om onze instelling op
onrechtmatige wijze te verstoren. Het is niet toegelaten om vanaf
de publieke tribune het woord te nemen, te roepen of wat dan
ook. De tribune dient enkel om de debatten te volgen.

M. le président.-  Je remercie ceux qui ont contribué à
rétablir l'ordre lors de cette séance, indûment perturbée par des
représentants du service public. La tribune servant uniquement à
suivre les débats, il n'est pas permis de l'utiliser pour intervenir
ou crier.

1273 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Het hof van beroep
van Brussel heeft een bijzonder arrest geveld. De federale, de
Brusselse en de Vlaamse overheid werden veroordeeld omdat ze
het recht op leven schenden met hun klimaatbeleid. Volgens het
arrest doen ze onvoldoende om dat recht op leven te garanderen.

Het arrest bepaalt bovendien dat de emissie van broeikasgassen
tegen 2030 met 55% moet dalen tegenover het niveau van 1990.
Die norm werd door geen enkele overheid bepaald: Europa heeft
hem niet opgelegd en hij staat ook niet in onze klimaatwetten.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- La cour
d'appel de Bruxelles vient de rendre un arrêt condamnant l'État
fédéral, la Région bruxelloise et la Flandre en raison de leur
politique climatique défaillante.

L'arrêt impose en outre aux pouvoirs publics concernés une
diminution des émissions de gaz à effet de serre à 55 % en 2030
par rapport à 1990. Cette norme, dont nous sommes très éloignés
à Bruxelles, n'est pourtant imposée ni par l'Europe ni par notre
propre législation.
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Het is wel heel bijzonder dat het hof in feite aan politiek doet,
door zelf een norm voorop te stellen die nog niet bestond.

Het lijkt me dan ook logisch dat u een beroep aantekent bij het
Hof van Cassatie. Het is aan de Europese Unie, de lidstaten en de
regio's, kortom, aan de politiek, om de normen te bepalen en vast
te leggen wat een haalbaar en voldoende ambitieus klimaatbeleid
moet inhouden.

In 2021 lag de uitstoot in Brussel nog maar 14% lager dan in
1990. Daar moet dus tegen 2030 nog 40% af!

Zult u beroep aantekenen? Wat zijn de gevolgen van het arrest
voor het Brussels Gewest?

Selon moi, il serait donc logique d'introduire un pourvoi en
cassation, car c'est au pouvoir politique de fixer les normes d'une
politique climatique suffisamment ambitieuse. Le ferez-vous ?

Quelles sont les conséquences de cet arrêt pour la Région
bruxelloise ?

1275 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Het vonnis is
een goede zaak, want het bevestigt de Europese doelstelling voor
een vermindering van de uitstoot van broeikasgassen tegen 2030
met 55% in vergelijking met 1990. Het gaat om doelstellingen
gekoppeld aan het Europees systeem voor de uitwisseling van
emissierechten (European Union Emissions Trading System, EU
ETS) en doelstellingen die daar los van staan. De eerste groep
betreft hoofdzakelijk de industrie en de energieproductie; de
tweede groep bestaat uit sectoren als mobiliteit, de bouw en de
landbouw.

Voor die laatste groep zijn de inspanningen over de lidstaten
verdeeld. Sommige hebben hoge doelstellingen, andere lage.
België streeft naar 47% minder uitstoot en leunt daarmee aan
bij Duitsland, Nederland en Frankrijk.

Europa wil een daling van 55%. De rechter oordeelde dat België
daaraan moet bijdragen. Met zijn vonnis roept hij de federale
staat en de gewesten op om hun verantwoordelijkheid te nemen.
Hij maakt echter geen onderscheid tussen de sectoren die onder
het EU ETS vallen en de overige sectoren, terwijl Brussel maar
één eenheid in de eerste categorie telt.

M. Alain Maron, ministre.- Le jugement est une bonne chose,
dans la mesure où il confirme les objectifs européens de
réduction globale des émissions de gaz à effet de serre de 55
 % d'ici à 2030 par rapport à 1990, scindés en objectifs liés au
système d’échange de quotas d’émission de l’Union européenne
(SEQE-UE) et objectifs qui ne le sont pas. Les premiers, qui
concernent essentiellement l'industrie et la production d'énergie,
sont gérés au sein du SEQE-UE, et font l'objet de l'essentiel de
la réduction, soit 60 %.

Pour les secteurs qui ne sont pas liés au SEQE-UE, comme la
mobilité, les bâtiments ou l'agriculture, la charge est répartie
entre les États membres. Certains ont des objectifs très élevés,
calculés entre 2005 et 2030, d'autres très faibles, comme la
Bulgarie qui vise une réduction de moins de 10 %, si je ne me
trompe. La Belgique propose une réduction de 47 %, avoisinant
le pourcentage de réduction choisi par l'Allemagne, les Pays-Bas
et la France.

L'ensemble du dispositif européen poursuit une réduction
globale de 55 %, et le juge dit que la Belgique doit y prendre part.
C'est logique et conforme à l'accord de Paris, à nos engagements
internationaux et à la littérature scientifique qui révèle que, pour
ne pas dépasser l'augmentation de 1,5 °C, il faut atteindre ces
objectifs.

Ce jugement est un signal positif. Il responsabilise d'abord l'État
fédéral, la Belgique dans son ensemble, et puis souligne la sous-
responsabilité des Régions. Toutefois, il ne distingue pas les
secteurs repris dans le SEQE-UE et ceux qui ne le sont pas. Or,
Bruxelles ne compte qu'une unité concernée par le SEQE-UE.

1277 Juridisch valt het oordeel dat Brussel dezelfde resultaten moet
boeken als Vlaanderen en Wallonië te begrijpen, maar in de
praktijk houdt het geen steek. In principe gaat het gewest niet in
cassatie.

De rechter legde geen dwangsommen op, maar als over enkele
jaren blijkt dat het gewest zijn verplichtingen niet nakomt,
kunnen die alsnog volgen. Het is goed dat er gerechtelijke druk
is om de klimaatdoelstellingen te bereiken.

Considérer que la Région bruxelloise doit obtenir les mêmes
résultats que la Wallonie et la Flandre est une posture théorique
qui, si elle peut se comprendre sur le plan juridique, n'a pas
beaucoup de sens dans la pratique. A priori, nous ne nous
pourvoirons pas en cassation.

Par ailleurs, même si nous continuons d'analyser en détail ce
jugement très étayé, il n'a pas de conséquences directes, puisque
le juge n'a pas prononcé d'astreintes. Toutefois, il est évident que
si un jugement ultérieur devait avoir lieu dans quelques années,
la justice devra vérifier si nous respectons bien nos obligations
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européennes et internationales et, le cas échéant, elle pourrait
soumettre les pouvoirs publics à des astreintes.

Que nous soyons soumis à une pression de la justice pour
atteindre nos objectifs climatiques est plutôt une bonne chose.

1279 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Mijnheer de minister,
ik vind dat de regering een kapitale fout maakt door geen
cassatieberoep aan te tekenen. Rechters zijn niet bevoegd om
normen vast te leggen, temeer omdat het in dit geval om een foute
norm gaat. ETS- en non-ETS-sectoren worden bovendien op een
hoop gegooid, wat de uitvoering in Brussel onmogelijk maakt.
U legt zich neer bij een arrest waarin de wetgeving fout wordt
uitgelegd. Cassatieberoep zou logisch zijn.

Bovendien hangen ons grote dwangsommen boven het hoofd.
Wat zult u doen als Brussel er tegen 2035 niet in slaagt zijn
uitstoot met 55% terug te dringen? Dergelijke dwangsommen
kunnen we ons niet permitteren. U moet het arrest op zijn minst
juridisch aanvechten.

Daarnaast zou het nuttig zijn om uw ambities als klimaatminister
op te schroeven en met een plan te komen om de uitstoot met
55% te verminderen, maar ook daar hoor ik niets over. Ik vraag
me zelfs af of een vermindering met 47% realistisch is.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Le
gouvernement commet une erreur capitale en ne se pourvoyant
pas en cassation. Les juges ne sont pas habilités à fixer des
normes et ils mélangent en outre les secteurs soumis au SEQE-
UE et ceux qui ne le sont pas.

Par ailleurs, nous sommes sous la menace d'importantes
astreintes que nous ne pouvons nous permettre de payer. À tout
le moins, vous devez contester l'arrêt sur le plan juridique.

Il serait aussi utile de présenter un plan de réduction des
émissions de 55 %. Une réduction de 47 % est-elle d'ailleurs
réaliste ?

1279 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- U haalt de
sectoren door elkaar.

M. Alain Maron, ministre.- Vous mélangez les secteurs, et vous
en êtes consciente.

1279 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- De rechter heeft de
sectoren ook door elkaar gehaald. Ik denk dat u op zijn minst
cassatieberoep moet aantekenen, zodat er duidelijkheid komt en
we dwangsommen kunnen vermijden.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Le juge
l'a fait également. Vous devez vous pourvoir en cassation afin
d'éviter le paiement d'astreintes.

1285 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Onze
klimaatdoelstellingen niet respecteren is de enige kapitale
fout, en die fout komt voort uit de politieke beslissingen van
Vlaanderen.

M. Alain Maron, ministre.- La seule faute capitale dans cette
affaire, c'est de ne pas respecter nos objectifs climatiques. C'est
indispensable ! Et cette faute capitale découle d'abord et avant
tout des décisions politiques prises par la Région flamande.

1287 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- U moet ook eens kijken
naar de resultaten in Brussel. U kunt ons nog niet eens tonen hoe
we naar 47% minder uitstoot gaan. U hebt een plan dat niet echt
concreet becijferd is. U hebt me dat nog nooit echt kunnen tonen.

De kapitale fout is dat Vlaanderen een objectief realistisch
programma heeft dat wordt uitgevoerd, terwijl het Brussels
Gewest een programma op papier heeft, zonder enige
renovatieverplichting. Mijnheer de minister, u moet een beetje
ernstig blijven.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Vous
n'avez jamais été en mesure de montrer concrètement le plan qui
permettra à Bruxelles de réduire de 47 % ses émissions.

Le programme de la Flandre est réaliste et mis en œuvre. Celui
de Bruxelles n'existe que sur papier.

1289 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- We hebben onze
uitstoot van broeikasgassen met 30% verminderd in vergelijking
met 2005, terwijl Vlaanderen achterblijft met een daling van
17%.

M. Alain Maron, ministre.- Les mesures concrètes sont déjà
en cours à Bruxelles, puisque nous avons diminué de 30 % nos
émissions de gaz à effet de serre par rapport à 2005, tandis que
la Flandre est en retard, avec une réduction de 17 %.
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1291 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Een daling met 14% ten
opzichte van 1990! Mijnheer de minister, u goochelt met cijfers.

(Samenspraak)

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Une
réduction de 14 % par rapport à 1990. Vous jonglez avec les
chiffres.

(Colloques)

1291 De voorzitter.-  Tijdens de bespreking van een actualiteitsvraag
voeren we het debat niet ten gronde. De meningen lopen uiteen,
maar dat lossen we hier niet op.

M. le président.-  Ce n'est pas lors des questions d'actualité que
nous devons mener ce débat de fond.

1293

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER HICHAM
TALHI

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. HICHAM TALHI

1293 aan de heer Rudi Vervoort, minister-president van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Territoriale
Ontwikkeling en Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie
van het Imago van Brussel en Biculturele Zaken van
Gewestelijk Belang,

à M. Rudi Vervoort, ministre-président du Gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale chargé du Développement
territorial et de la Rénovation urbaine, du Tourisme, de la
Promotion de l'image de Bruxelles et du Biculturel d'intérêt
régional,

1293 betreffende de evaluatie van de in 2021 door de directeur van
het GIP genomen verbintenissen met betrekking tot veiligere
achtervolgingen.

concernant l'évaluation des engagements pris par le
directeur de l'ERIP pour des courses-poursuites plus
sécurisées.

1293 De voorzitter.-  Minister Sven Gatz zal de actualiteitsvraag
beantwoorden.

M. le président.- Le ministre Sven Gatz répondra à la question
d'actualité.

1295 De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Op 5 december
deed de politierechter uitspraak over de zaak van Ouassim
en Sabrina, twee jongeren die de dood vonden tijdens een
achtervolging door de politie van Brussel Hoofdstad / Elsene.
Volgens de rechter namen de politieagenten buitensporige
risico's.

De eerste politieke reactie kwam van de zonechef, die zei dat
hij het vertrouwen in zijn van onvrijwillige doodslag betichte
agenten behoudt.

Een tweede reactie kwam van de directeur van de Gewestelijke
en Intercommunale Politieschool (GIP), die zei dat de uitspraak
van de rechter, die hij niet eens gelezen had, een verkeerd signaal
geeft.

De Ecolofractie dacht nochtans dat de belofte van de directeur
om politieagenten een betere opleiding te geven, gunstig zou
uitpakken voor agenten die een achtervolging inzetten.

Zijn de beloften van de directeur geëvalueerd?

(Applaus bij Ecolo)

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Le 5 décembre, le tribunal de police
a rendu son jugement dans l’affaire Ouassim et Sabrina, deux
jeunes circulant à moto qui ont été pris en chasse par la police de
la zone Bruxelles-Capitale / Ixelles et sont décédés. Ils ont trouvé
la mort parce que les policiers impliqués ont pris des risques
inutiles et disproportionnés, selon les termes du jugement.

La première réaction politique est venue du chef de zone. Il a
déclaré maintenir sa confiance à l'égard de ses agents, inculpés
pour homicide volontaire. Cela crée un émoi dans la population.

La question ne peut évidemment pas être traitée ici ; elle sera
posée au conseil de police de la zone Bruxelles-Capitale / Ixelles.

Une seconde réaction est venue du directeur de l’École régionale
et intercommunale de police (ERIP). Il a déclaré dans une
interview que ce jugement - qu’il reconnaît par ailleurs ne pas
avoir lu - envoyait un très mauvais signal.

Mon groupe s’interroge. Avec la commission des Affaires
intérieures, nous avons eu la chance d’aller visiter l’ERIP. Nous
pensions que l’engagement, pris en 2021 par son directeur, de
mieux former les agents de police, allait avoir un effet positif à
Bruxelles pour les agents impliqués dans des courses-poursuites.
Force est pourtant de constater que cet engagement reste lettre
morte.

J’adresserai une unique question au ministre-président,
représenté par M. Gatz : une évaluation des engagements pris par
le directeur de l’ERIP sur les courses-poursuites des policiers
en formation a-t-elle été réalisée ? Dans l’affirmative, quel en
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est le résultat ? Dans la négative, une telle évaluation sera-t-elle
menée ?

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo)

1299 De heer Sven Gatz, minister (in het Frans).- Het interview
van de directeur van de politieschool over de uitspraak van de
rechtbank, is volledig voor zijn rekening.

De door hem aangekondigde aanpassing van de opleiding heeft
betrekking op de aanvullende opleiding, die geen deel uitmaakt
van het officiële programma dat de federale overheid heeft
opgesteld.

De basisopleiding kan alleen door de federale overheid worden
bijgestuurd. De aanpassing van de aanvullende opleiding wordt
met de chefs van de Brusselse politiezones besproken.

M. Sven Gatz, ministre.- L'interview accordée par le directeur
de l'École régionale et intercommunale de police (ERIP) à propos
du jugement rendu par le tribunal correctionnel n'engage que
lui. Il ne nous appartient pas, d'une part, de commenter ledit
jugement et, d'autre part, de commenter les propos du directeur.

S'agissant de l'adaptation de la formation annoncée par la
direction de l'ERIP, elle ne pourra porter que sur la formation
complémentaire de la formation de base. Cette formation
complémentaire ne fait pas partie du programme officiel établi
par l'autorité fédérale. Il s'agit donc d'une formation financée
sur fonds propres par l'ERIP et organisée sous la forme d'heures
supplémentaires.

En effet, il ne peut y avoir d'adaptation du contenu de la
formation de base, dont le programme dépend du niveau fédéral
et non des écoles. De manière générale, ce type d'adaptation de la
formation complémentaire est discutée avec les chefs des zones
de police bruxelloises.

1299 De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Bij het begin
van de regeerperiode namen we een resolutie aan over de
relatie tussen politie en burger. We dachten toen dat de politie,
de zonechefs en de verantwoordelijken van de Gewestelijke en
Intercommunale Politieschool tot inzicht zouden komen

Ondanks alle mooie woorden blijkt er nog veel werk aan de
winkel te zijn om te voorkomen dat er argwaan ontstaat bij een
aanzienlijk deel van de bevolking.

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Au début de la présente législature,
nous avons voté une résolution portant sur les relations entre
police et citoyens. Nous avions alors cru en une réelle prise de
conscience de la part de l'institution policière, des chefs de zone
et des responsables de l'ERIP. Or, force est de constater que les
leçons n'ont pas été tirées, au vu du jugement rendu qui a relevé
l'inutilité et la disproportion de la course-poursuite dont question.

Malgré les beaux discours que nous espérions suivis d'effets,
il semble qu'un gros travail doit être mené à l'égard de notre
institution policière pour qu'elle ne provoque pas la défiance
d'une part importante de notre population.

1303

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER GILLES
VERSTRAETEN

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. GILLES
VERSTRAETEN

1303 aan de heer Sven Gatz, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Financiën, Begroting,
Openbaar Ambt, de Promotie van Meertaligheid en van het
Imago van Brussel,

à M. Sven Gatz, ministre du gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale chargé des Finances, du Budget, de la
Fonction publique, de la Promotion du multilinguisme et de
l'Image de Bruxelles,

1303 en aan de heer Bernard Clerfayt, minister van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Werk en
Beroepsopleiding, Digitalisering, Plaatselijke Besturen en
Dierenwelzijn,

et à M. Bernard Clerfayt, ministre du gouvernement de la
Région de Bruxelles-Capitale chargé de l'Emploi et de la
formation professionnelle, de la Transition numérique, des
Pouvoirs locaux et du Bien-être animal,

1303 betreffende de stand van zaken over het dragen van
levensbeschouwelijke tekens in de Brusselse openbare
diensten naar aanleiding van een recente motie van de
gemeente Anderlecht.

concernant le point sur le port de signes convictionnels dans
les services publics bruxellois à la suite d'une récente motion
de la commune d'Anderlecht.
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1305 De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Zoals u ongetwijfeld in de
pers hebt vernomen, is er vorige week in de gemeenteraad van
Anderlecht weer een heftig debat geweest dat de bevolking in
die gemeente en in de rest van Brussel nogal verdeelt, namelijk
het vraagstuk over het dragen van levensbeschouwelijke tekens
in openbare besturen.

Het debat beroerde de gemoederen omdat een van de
coalitiepartners, namelijk Ecolo-Groen, op eigen houtje, tegen
de meerderheid in, probeerde een motie te doen goedkeuren
om het dragen van levensbeschouwelijke tekens overal toe te
laten, zelfs in gezagsfuncties. Dat was niet naar de zin van de
meerderheidspartners. Vooruit.brussels, de PS en Les Engagés
dienden een amendement in waarin ze akkoord gingen met het
dragen van levensbeschouwelijke tekens in de backoffice, maar
niet in de frontoffice of in gezagsfuncties. Bovendien wordt de
hete aardappel naar het gewest doorschoven, aangezien aan het
gewest wordt gevraagd om een duidelijke regelgeving uit te
werken die dezelfde is voor heel Brussel. Ondertussen zal de
gemeente een werkgroepje oprichten. Zij heeft dus wat afstand
van de kwestie genomen.

Samen met de collega's van DéFI was ik de enige die tegen de
motie heeft gestemd. Wij verdedigen de strikte neutraliteit als
het beste instrument om met onze steeds meer diverse stad om te
gaan. In een diverse stad is het des te belangrijker dat de overheid
een neutrale aanblik heeft.

De vraag is nu wat het gewest zal doen, waar de coalitie ongeveer
uit dezelfde partners bestaat als in Anderlecht. Ik heb tegen de
motie gestemd, maar met één principe ben ik het wel eens: nu het
neutraliteitsprincipe zo onder druk staat, hebben we des te meer
een duidelijke regelgeving nodig die voor alle openbare besturen
geldt, zowel voor de lokale als voor de gewestelijke.

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- La semaine
dernière, un débat houleux s'est tenu au conseil communal
d'Anderlecht sur le port de signes convictionnels dans les
administrations publiques. Ecolo-Groen, avait déposé une
motion visant à autoriser le port de signes convictionnels. En
réaction, Vooruit.brussels, le PS et Les Engagés ont déposé un
amendement les acceptant sauf aux guichets et dans les postes
d'autorité. De plus, il est demandé à la Région d'élaborer un
règlement clair et identique pour tout Bruxelles.

J'ai voté contre, comme DéFI. Nous estimons que dans une ville
diversifiée, il est particulièrement important que les autorités
aient une apparence neutre.

Je considère toutefois que, le principe de neutralité étant soumis
à une telle pression, nous avons effectivement besoin que la
Région se positionne sur une réglementation claire s'appliquant
à toutes les administrations, locales et régionales.

1307 De heer Sven Gatz, minister.- Mijn antwoord zal uit twee
lagen bestaan, aangezien er sprake is van een element dat
betrekking heeft op het gemeentelijke beleid en een ander dat het
gewestelijke beleid aangaat.

In overleg met minister-president Vervoort kan ik het volgende
antwoorden. Van het gewest wordt in deze zaak niet verwacht
dat het een rol speelt. Het betreft een lokaal probleem dat lokaal
wordt afgehandeld. Ik licht dat straks toe.

Het reglementeren van het dragen van religieuze symbolen
maakt geen deel uit van het regeerakkoord. Momenteel
bespreekt de regering wel de problematiek van een al te grote
bekeringsdrang, wat op zich niet volledig overlapt met het dragen
van religieuze symbolen.

Minister Clerfayt, die bevoegd is voor de plaatselijke besturen,
liet mij weten dat de vraag inderdaad betrekking heeft op
het standpunt van het gewest over zijn bestuursorgaan en niet
specifiek over de lokale entiteiten. De vraag gaat dus wel
over lokale besturen en hij geeft zijn input op basis van zijn
bevoegdheden. Het zal u niet verbazen dat de nadruk ligt op de
gemeentelijke autonomie. De betrokken minister moet ervoor

M. Sven Gatz, ministre (en néerlandais).- Ma réponse a été
rédigée en concertation avec M. Vervoort.

La Région n'a pas de rôle à jouer dans cette affaire. La
réglementation du port de symboles religieux ne fait d'ailleurs
pas partie de l'accord de majorité.

Le ministre Clerfayt analyse la problématique sous l'angle
de l'autonomie communale. En tant que ministre chargé des
Pouvoirs locaux, il doit veiller à ce que l'arrêté communal en
question soit légal et conforme à l'intérêt général. La question
de son opportunité relève par contre de l'autonomie communale.

Il n'est en outre pas de coutume d'interroger le gouvernement
sur ses intentions. Faute de disposition constitutionnelle, il lui
est difficile d'imposer aux communes une ligne de conduite. Le
ministre a toutefois chargé ses services de rédiger une circulaire
dans laquelle il rappelle que lorsqu'une autorité locale autorise
ou interdit des symboles religieux, elle doit veiller à justifier sa
décision au regard du principe de neutralité des services publics,
sur la base de sa conception de cette neutralité.
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zorgen dat het besluit wettig is en in het algemeen belang is.
Hij hoort niet te controleren of het gepast is. De vraag naar de
geschiktheid van een dergelijke maatregel is dus een zaak van de
gemeentelijke autonomie.

Daarnaast stelt minister Clerfayt dat het niet gebruikelijk is om
te vragen naar de intenties van de regering. Bij gebrek aan
een duidelijke grondwettelijke bepaling is het voor een gewest
moeilijk om lokale overheden een gedragslijn op te leggen. In elk
geval heeft hij wel zijn diensten opgedragen om een omzendbrief
op te stellen. Daarin herinnert hij eraan dat als een lokale
overheid beslist religieuze symbolen toe te laten of te verbieden,
ze ervoor moet zorgen dat ze haar beslissing rechtvaardigt in
termen van het beginsel van de neutraliteit van de openbare
diensten, op basis van haar opvatting over die neutraliteit.

1309 De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Het is iets te eenvoudig
om te schermen met de gemeentelijke autonomie. In Anderlecht
is opnieuw een doos van Pandora opengegaan. Er is een
onduidelijke situatie gecreëerd, die het debat nog verder zal
aanwakkeren. De kwestie zal in verschillende gemeenten en
andere gewestelijke diensten opduiken. We hebben hetzelfde
vastgesteld met betrekking tot het debat over de MIVB,
waarin mijn fractievoorzitter al uitgebreid ons standpunt heeft
verkondigd.

Wanneer het tot nu toe algemeen geldende principe van een vrij
strikte neutraliteit danig onder druk komt te staan, men moties
begint te improviseren en de spanningen over dat onderwerp in
de samenleving toenemen, is het belangrijk dat de gewestelijke
overheid een duidelijke lijn trekt. Die duidelijke lijn is de
strikte neutraliteit. Religie wordt het best uit onze publieke
administraties gehouden en voorbehouden tot de sfeer van het
persoonlijke leven.

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- Il est un peu
facile de se retrancher derrière l'autonomie communale. Une
brèche a été ouverte à Anderlecht et les débats sur cette question
risquent de se propager.

Lorsque le principe d'une neutralité assez stricte, jusqu'ici
généralement en vigueur, est mis à l'épreuve et que les tensions
sur le sujet augmentent, il est important que le gouvernement
régional trace une ligne claire. Cette ligne claire, c'est la stricte
neutralité. La religion doit rester cantonnée dans la sphère
personnelle.

1313 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt geschorst om 11.41 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est suspendue à 11h41.

2341 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt hervat om 11.47 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est reprise à 11h47.

2343

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER DAVID
WEYTSMAN

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. DAVID WEYTSMAN

2343 aan de heer Rudi Vervoort, minister-president van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Territoriale
Ontwikkeling en Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie
van het Imago van Brussel en Biculturele Zaken van
Gewestelijk Belang,

à M. Rudi Vervoort, ministre-président du Gouvernement
de la Région de Bruxelles-Capitale chargé du Développement
territorial et de la Rénovation urbaine, du Tourisme, de la
Promotion de l'image de Bruxelles et du Biculturel d'intérêt
régional,

2343 betreffende de maatregelen ter bestrijding van
narcoterrorisme naar aanleiding van de schietpartij op 6
 december 2023.

concernant les mesures prises pour lutter contre le
narcoterrorisme à la suite de la fusillade du 6 décembre 2023.

2345 De voorzitter.-  Minister Sven Gatz zal de actualiteitsvraag
beantwoorden.

M. le président.-  Le ministre Sven Gatz répondra à la question
d'actualité.
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2345 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- Gisteren vond
er opnieuw een schietpartij plaats. Dergelijke feiten doen zich
alsmaar vaker voor en worden steeds ernstiger. Ik riep drie jaar
geleden op om een werkgroep op te richten die zich moest buigen
over de strijd tegen narcoterrorisme.

Het gewest beschikt over bevoegdheden inzake preventie en
coördinatie. Drugsgeweld treft heel wat Brusselse gemeenten.
Is er een werkgroep opgericht waarin de gemeenten, de FOD
Binnenlandse Zaken, de FOD Justitie en de diensten van het
Brussels gewest vertegenwoordigd zijn?

Welke maatregelen zijn er genomen tegen het narcoterrorisme?

M. David Weytsman (MR).- Un fait grave s'est à nouveau
produit. Avant tout, il convient de prendre le temps de penser
aux victimes de cette nouvelle fusillade qui a eu lieu hier. Il ne
s'agit malheureusement pas d'un fait isolé ; ces événements sont
de plus en plus graves et de plus en plus nombreux.

Il y a trois ans, j'appelais à la constitution d'un groupe de travail
dans le but de lutter contre le narcoterrorisme, ses dérives et
les faits de violence de plus en plus graves qui se déroulent
dans nos quartiers. Je pense ici à l'appel tragique d'un comité
d'habitants qui se sont regroupés pour rappeler que les quartiers
dans lesquels ils vivent - une quarantaine sont ciblés - sont
exposés à ces faits de violence.

Monsieur le Ministre-Président, la Région est dotée de
compétences en matière de prévention et de coordination. Or,
nous avons affaire à un phénomène largement coordonné, qui
touche de nombreuses communes bruxelloises. Quel suivi est-
il accordé à ce groupe de travail, qui devait rassembler les
communes, le SPF Intérieur, le SPF Justice et vos services ?
Quelles mesures sont-elles prises pour lutter le plus efficacement
possible contre le narcoterrorisme et les violences qui en
découlent ?

2347 De heer Sven Gatz, minister (in het Frans).- De strijd tegen het
narcoterrorisme is een taak van de federale gerechtelijke politie.

Minister-president Vervoort riep de Gewestelijke
Veiligheidsraad meermaals bijeen in het kader van de
ondersteuning van de federale gerechtelijke politie van Brussel.
Gelukkig is de federale regering van plan om de federale
gerechtelijke politie en het Brusselse parket te versterken.
Hoewel het daar niet voor bevoegd is, trok het gewest bovendien
3 miljoen euro uit om de desinvesteringen in de federale politie
van Brussel te compenseren.

Voorts werden heel wat vragen al beantwoord tijdens
vergaderingen van de commissie voor de Binnenlandse Zaken.
Minister-president Vervoort stelt voor om de zaak daar verder
te bespreken.

(Applaus bij Ecolo)

M. Sven Gatz, ministre.- Comme vous le savez, la lutte contre le
narcoterrorisme fait partie des missions spécialisées de la police
judiciaire fédérale.

Par ailleurs, le ministre-président a réuni le Conseil régional de
sécurité à plusieurs reprises dans le cadre du soutien apporté à
la police judiciaire fédérale de Bruxelles. Le 12 septembre, les
membres du Conseil régional de sécurité et les bourgmestres ont
encore lancé un appel au gouvernement fédéral. À ce propos, on
ne peut que se réjouir des récentes annonces du gouvernement
fédéral concernant les renforts de la police judiciaire fédérale de
Bruxelles et le parquet de Bruxelles, notamment.

De plus, hors compétences, pour pallier le désinvestissement de
la police fédérale de Bruxelles, la Région a à nouveau prévu un
soutien financier de 3 millions d'euros en 2024.

Pour le surplus, concernant les actions que nous menons en
matière de drogues et d'assuétudes, de nombreuses réponses ont
déjà été apportées en commission des Affaires intérieures de
ce parlement. Le ministre-président vous invite à continuer les
débats dans cette enceinte.

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo)

2351 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- De toestand
is ernstig. Meerdere Brusselse wijken zijn onveilig. Minister-
president Vervoort is bevoegd voor preventie en coördinatie, en
nog niet zo lang geleden ontkende hij het probleem. Ik had graag
van hem toelichting gekregen.

Het is een goede zaak dat de Gewestelijke Veiligheidsraad al
meermaals is samengekomen. Ik zou willen weten hoe het zit met
een reeks maatregelen ter beveiliging van de betrokken wijken.

M. David Weytsman (MR).- Je remercie le ministre. La
situation est un peu cocasse, puisque j'interpellais le ministre-
président.

Nous devons prendre la mesure de l'urgence politique. Il y a un
vrai problème de sécurité et de violence dans plusieurs quartiers
de la Région de Bruxelles-Capitale, et il faut le dire. Il n'y a pas si
longtemps, le ministre-président affirmait à la une des journaux
qu'il n'y avait pas de problème de sécurité en Région bruxelloise.
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In sommige wijken gaat het van kwaad naar erger en zijn de
inwoners bang. De politiek moet daar iets aan doen.

(Applaus bij de MR)

Or il y a bien un problème de sécurité, et le ministre-président,
depuis la sixième réforme de l'État, exerce des compétences en
matière de prévention et de coordination. J'aurais souhaité qu'il
les expose.

Vous avez évoqué le Conseil régional de sécurité, et c'est une
excellente chose. Je souhaiterais connaître la suite réservée à une
série de mesures qui ont été prises pour sécuriser ces quartiers.
Aujourd'hui, des Bruxellois ont peur et des comités d'habitants
le disent. Hier encore, j'ai rencontré un comité d'habitants du
quartier Yser, qui cumule les problèmes liés au narcoterrorisme,
aux agressions, aux violences, à la traite des êtres humains et à
la prostitution. Dans certains quartiers, la situation est de plus en
plus effrayante.

Mes propos ne sont pas excessifs, ils sont réalistes. Il nous faut
prendre la mesure politique du problème.

(Applaudissements sur les bancs du MR)

2355 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt geschorst om 11.53 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est suspendue à 11h53.

2371 - De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt hervat om 12.29 uur.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est reprise à 12h29.

2373 GEHEIME STEMMINGEN MET HET OOG
OP DE VOORDRACHT VAN EEN LIJST

VAN DUBBELTALLEN VAN KANDIDATEN
VOOR DE VERVANGING VAN ZES LEDEN

VAN DE KONINKLIJKE COMMISSIE VOOR
MONUMENTEN EN LANDSCHAPPEN VAN

HET BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST

SCRUTINS SECRETS EN VUE DE LA PRÉSENTATION
D’UNE LISTE DOUBLE DE CANDIDATS POUR

LE REMPLACEMENT DE SIX MEMBRES DE LA
COMMISSION ROYALE DES MONUMENTS ET DES
SITES DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE

2373 De voorzitter.-  Aan de orde zijn de geheime stemmingen met
het oog op de voordracht van een lijst van dubbeltallen van
kandidaten voor de vervanging van zes leden van de Koninklijke
Commissie voor Monumenten en Landschappen (KCML) van
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest.

Bij brief van 4 september 2023 heeft de staatssecretaris bevoegd
voor Monumenten en Landschappen het parlement gevraagd de
gepaste procedure aan te vatten met het oog op de voordracht van
een dubbeltal van kandidaten aan de regering voor de vervanging
van zes leden van de Koninklijke Commissie voor Monumenten
en Landschappen, van wie het mandaat op 14 september 2023 is
afgelopen.

Overeenkomstig artikel 11 van het Brussels Wetboek van
Ruimtelijke Ordening (BWRO) van 9 april 2004 en het besluit
van 4 juli 2019 betreffende de Koninklijke Commissie voor
Monumenten en Landschappen van het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest is de Koninklijke Commissie voor Monumenten en
Landschappen samengesteld uit achttien door de regering
benoemde leden, van wie twaalf gekozen worden op basis van
een dubbele lijst die door het Brussels Hoofdstedelijk Parlement

M. le président.-  L’ordre du jour appelle les scrutins secrets
en vue de la présentation d’une liste double de candidats pour
le remplacement de six membres de la Commission royale des
monuments et des sites (CRMS) de la Région de Bruxelles-
Capitale.

Par lettre du 4 septembre 2023, la secrétaire d’État chargée
des Monuments et Sites a demandé au Parlement de lancer la
procédure adéquate afin que le gouvernement soit saisi d'une liste
double de candidats en vue du remplacement de six membres de
la Commission royale des monuments et des sites, dont le mandat
a pris fin le 14 septembre 2023.

Conformément à l’article 11 du Code bruxellois de
l'aménagement du territoire (Cobat) du 9 avril 2004 et à l’arrêté
du 4 juillet 2019 relatif à la Commission royale des monuments
et des sites de la Région de Bruxelles-Capitale, la CRMS se
compose de dix-huit membres nommés par le gouvernement,
dont douze sont choisis sur la base d’une liste double présentée
par le Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale. Les
mandats sont de six ans et renouvelables maximum deux fois.
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wordt voorgedragen. De mandaten duren zes jaar en kunnen ten
hoogste tweemaal worden hernieuwd.

De hoedanigheid van lid van de Koninklijke Commissie
voor Monumenten en Landschappen is onverenigbaar met de
uitoefening van de volgende functies of mandaten:

- gemeentelijke, provinciale, gewestelijke, federale of Europese
verkozene of verkozene in een gemeenschap;

- minister, staatssecretaris of personeelslid van een ministerieel
kabinet;

- ambtenaar of werknemer van de administratieve diensten of de
parastatalen van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest.

Om te voldoen aan de voorwaarden van artikel 11 van
het Brussels Wetboek van Ruimtelijke Ordening, moeten de
volgende competenties vertegenwoordigd zijn onder de nieuwe
leden van de Commissie voor Monumenten en Landschappen:

- bouwengineering;

- bouweconomie.

De Koninklijke Commissie voor Monumenten en Landschappen
geeft ook de voorkeur aan de volgende profielen:

- een architect met ervaring in restauratietechnieken;

- iemand met ervaring in het behoud van onroerend erfgoed en
in energietransitie.

Met het oog op het gender- en taalevenwicht wenst de regering
minimaal twee mannelijke kandidaten en drie kandidaten uit de
Nederlandse taalgroep te benoemen.

Met toepassing van artikel 2, § 1, van de ordonnantie van
27 april 1995 houdende invoering van een evenwichtige
vertegenwoordiging van mannen en vrouwen in adviesorganen,
dient het parlement voor elk vacant mandaat ten minste één man
en één vrouw voor te dragen.

Naar aanleiding van de oproep tot kandidaten tijdens de plenaire
vergadering van 29 september 2023, bekendgemaakt in het
Belgisch Staatsblad van 19 oktober 2023 en afgesloten op 6
 november 2023, werden de volgende kandidaatstellingen bij het
parlement ingediend:

1) de heer Benoît Schoonbroodt, licentiaat stedenbouw (voor een
2e mandaat);

2) mevrouw Carmen Azevedo, architect-stedenbouwkundige;

La qualité de membre de la Commission royale des monuments
et des sites est incompatible avec les fonctions ou mandats
suivants :

- élu communal, provincial, régional, communautaire, fédéral ou
européen ;

- ministre, secrétaire d’État ou membre d'un cabinet ministériel ;

- fonctionnaire ou agent des services administratifs ou des
parastataux de la Région de Bruxelles-Capitale.

Afin de répondre aux conditions définies à l’article 11 du
Code bruxellois de l'aménagement du territoire, les compétences
suivantes devront être représentées parmi les nouveaux membres
qui composeront la Commission royale des monuments et des
sites :

- ingénierie de la construction ;

- économie de la construction.

La Commission royale des monuments et des sites privilégie en
outre les profils suivants :

- architecte ayant une expérience en techniques de restauration ;

- personne ayant une expérience en matière de conservation du
patrimoine immobilier et de transition énergétique.

Afin de garantir l’équilibre des genres et l’équilibre linguistique,
le gouvernement souhaite nommer au minimum deux candidats
masculins et trois candidats appartenant au rôle linguistique
néerlandais.

En application de l’article 2, § 1er, de l'ordonnance du 27
 avril 1995 portant introduction d'une représentation équilibrée
des hommes et des femmes dans les organes consultatifs, le
Parlement est tenu de présenter, pour chaque mandat vacant, la
candidature d'au moins un homme et une femme.

À la suite de l’appel à candidatures lancé lors de la séance
plénière du 29 septembre 2023, publié au Moniteur belge du
19 octobre 2023 et qui s’est clôturé le 6 novembre 2023, le
Parlement a été saisi des candidatures suivantes :

1) M. Benoît Schoonbroodt, licencié en urbanisme (pour un 2e
mandat) ;

2) Mme Carmen Azevedo , architecte urbaniste ;

3) M. Christophe Loir, licencié en histoire, en histoire de l’art
et archéologie et docteur en philosophie et lettres (pour un 2e
mandat) ;

4) M. Jean Garcin, architecte ;
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3) de heer Christophe Loir, licentiaat in de geschiedenis,
kunstgeschiedenis en archeologie en doctor in de letteren en
wijsbegeerte (voor een 2e mandaat);

4) de heer Jean Garcin, architect;

5) de heer Quentin de Radiguès, licentiaat in de rechten (voor
een 2e mandaat);

6) de heer Jan de Moffarts, burgerlijk ingenieur-architect
(deze kandidaat werd als tweede kandidaat voorgedragen ter
vervanging van een ontslagnemend lid van de Koninklijke
Commissie voor Monumenten en Landschappen naar aanleiding
van de geheime stemming van 30 juni 2023, maar de regering
heeft het mandaat nog niet toegewezen);

7) de heer Mathieu Jourquin, burgerlijk ingenieur-architect;

8) mevrouw Cécile Mairy, burgerlijk ingenieur-architect
gespecialiseerd in restauratietechnieken (voor een 2e mandaat);

9) de heer Philippe Bouillard, burgerlijk bouwkundig ingenieur;

10) de heer David Vandenbroucke, architect gespecialiseerd in
de restauratie van erfgoed;

11) de heer Gertjan Madalijns, master in de
binnenhuisarchitectuur, gespecialiseerd in de restauratie van
erfgoed;

12) mevrouw Isolde Verhulst, architect gespecialiseerd in
restauratietechnieken (voor een 2e mandaat);

13) de heer Stefaan Van Acker, architect (voor een 2e mandaat);

14) mevrouw Dorothée Stiernon, architect gespecialiseerd in
duurzame restauratie;

15) mevrouw Catherine De Zuttere, licentiaat in de rechten en
stedenbouw (voor een 2e mandaat);

16) mevrouw Giulia Marino, architect gespecialiseerd in
restauratietechnieken;

17) mevrouw Bénédicte Selfslagh, burgerlijk ingenieur-
architect;

18) mevrouw Marie Demanet, architect, licentiaat in de
kunstgeschiedenis en archeologie (voor een nieuw mandaat);

19) de heer Serge Fautré, licentiaat in de economie, bestuurder
van vennootschappen;

20) mevrouw Déborah Cop, industrieel ingenieur.

De cv’s van de kandidaten werden via e-mail bezorgd.

5) M. Quentin de Radiguès, licencié en droit (pour un 2e
mandat) ;

6) M. Jan de Moffarts, ingénieur civil architecte (qui a été
présenté en qualité de second candidat pour le remplacement
d’un membre démissionnaire de la CRMS à l’issue du scrutin
secret du 30 juin 2023, mandat qui n’a pas encore été attribué à
ce jour par le gouvernement) ;

7) M. Mathieu Jourquin, ingénieur civil architecte ;

8) Mme Cécile Mairy, ingénieur civil architecte spécialisée dans
les techniques de restauration (pour un 2e mandat) ;

9) M. Philippe Bouillard, ingénieur civil des constructions ;

10) M. David Vandenbroucke, architecte spécialisé en
restauration du patrimoine ;

11) M. Gertjan Madalijns, master en architecture d’intérieur
spécialisé en restauration du patrimoine ;

12) Mme Isolde Verhulst, architecte spécialisée dans les
techniques de restauration (pour un 2e mandat) ;

13) M. Stefaan Van Acker, architecte (pour un 2e mandat) ;

14) Mme Dorothée Stiernon, architecte spécialisée dans la
restauration durable ;

15) Mme Catherine De Zuttere, licenciée en droit et en
urbanisme (pour un 2e mandat) ;

16) Mme Giulia Marino, architecte spécialisée dans les
techniques de restauration ;

17) Mme Bénédicte Selfslagh, ingénieur civil architecte ;

18) Mme Marie Demanet, architecte, licenciée en histoire de l’art
et archéologie (pour un nouveau mandat) ;

19) M. Serge Fautré, licencié en économie, administrateur de
sociétés ;

20) Mme Déborah Cop, ingénieur industriel.

Les CV des candidats ont été communiqués par voie
électronique.

La liste des candidats avec leurs qualifications, ainsi que les
bulletins de vote, vous ont été distribués.



PLENAIRE VERGADERING
2023.12.07

n° 11 - nr. 11
SÉANCE PLÉNIÈRE 39

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

De lijst van de kandidaten met hun kwalificaties en de
stembriefjes werden rondgedeeld.

Ik stel voor de secretaris die zitting heeft in het Bureau ermee
te belasten het aantal stemmers te controleren en de stemmen te
tellen met een van de andere secretarissen.

Je vous propose de charger le secrétaire siégeant au Bureau de
vérifier le nombre de votants et de dépouiller le scrutin avec un
des autres secrétaires.

2375 Eerste kandidaten Premiers candidats

2375 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de geheime stemmingen met
het oog op de voordracht van de eerste kandidaten voor de zes
vacante mandaten van lid van de Koninklijke Commissie voor
Monumenten en Landschappen.

Ik verzoek elk lid bij het afroepen van zijn naam zijn ongetekende
stembrief in de stembus te komen deponeren.

Er wordt u gevraagd een kruisje te zetten naast de naam van zes
kandidaten. Elke stembrief met meer dan zes kruisjes zal nietig
verklaard worden.

Ik nodig mijnheer de secretaris uit tot de naamafroeping over te
gaan.

- Tot naamafroeping wordt overgegaan.

- Tot telling van de stemmen wordt overgegaan.

M. le président.-  Nous procédons aux scrutins secrets en vue de
la présentation des premiers candidats aux six mandats vacants
de membre de la Commission royale des monuments et des sites
de la Région de Bruxelles-Capitale.

À l’appel de son nom, chaque membre est prié de venir déposer
son bulletin non signé dans l’urne.

Il vous est demandé de mettre une croix à côté du nom de six
candidats. Tout bulletin qui comportera plus de six scrutins sera
considéré comme nul.

J’invite M. le secrétaire à procéder à l’appel nominal.

- Il est procédé à l'appel nominal.

- Il est procédé au dépouillement du scrutin.

2379 NAAMSTEMMINGEN VOTES NOMINATIFS

2381 A-776 A-776

2381 Ontwerp van ordonnantie tot vereenvoudiging
van de regels inzake toegang tot het beroep

UITSLAG VAN DE STEMMING 1

75 aanwezig

67 ja

8 onthoudingen

Projet d'ordonnance simplifiant les
règles en matière d’accès à la profession

RÉSULTAT DU VOTE 1

75 présents

67 oui

8 abstentions

2381 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp
van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan de regering
worden voorgelegd.

Het voorstel van ordonnantie van de heren David Weytsman,
David Leisterh, mevrouw Clémentine Barzin en de heer Alain
Vander Elst tot afschaffing van de verplichting om basiskennis
van het bedrijfsbeheer aan te tonen om het ondernemerschap in
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest te bevorderen (nrs. A-603/1
en 2 – 2022/2023) vervalt.

(Applaus)

M. le président.-  En conséquence, le Parlement adopte le projet
d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du gouvernement.

La proposition d’ordonnance de MM. David Weytsman, David
Leisterh, Mme Clémentine Barzin et M. Alain Vander Elst
visant à supprimer l'obligation de prouver des connaissances
de base en matière de gestion d'entreprise afin d'encourager
l'entrepreneuriat en Région de Bruxelles-Capitale (nos A-603/1
et 2 – 2022/2023) devient donc sans objet.

(Applaudissements)
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2391 A-752 A-752

2391 Ontwerp van ordonnantie houdende instemming met het
samenwerkingsakkoord van 5 januari 2021 tussen de Ministers

van Landbouw van de Federale Staat en de Gewesten inzake
de verdeling van opdrachten voor de toepassing van de

beschermende maatregelen tegen plaagorganismen bij planten

UITSLAG VAN DE STEMMING 2

75 aanwezig

74 ja

1 onthouding

Projet d'ordonnance portant assentiment à l'accord de
coopération du 5 janvier 2021 entre les ministres de

l'Agriculture de l'État fédéral et des Régions concernant
la répartition des missions pour l'application des mesures
de protection contre les organismes nuisibles aux végétaux

RÉSULTAT DU VOTE 2

75 présents

74 oui

1 abstention

2391 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp
van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan de regering
worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, le Parlement adopte le projet
d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du gouvernement.

2395 A-781 A-781

2395 Ontwerp van ordonnantie tot wijziging van de ordonnantie
van 27 februari 2014 betreffende de vennootschap Neo

UITSLAG VAN DE STEMMING 3

75 aanwezig

44 ja

31 onthoudingen

Projet d’ordonnance modifiant l’ordonnance
du 27 février 2014 relative à la société Neo

RÉSULTAT DU VOTE 3

75 présents

44 oui

31 abstentions

2395 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp
van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan de regering
worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, le Parlement adopte le projet
d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du gouvernement.

2395 A-779 A-779

2395 Voorstel van ordonnantie van de heer Pascal Smet,
mevrouw Isabelle Emmery, mevrouw Carla Dejonghe,

mevrouw Marie Nagy, mevrouw Isabelle Pauthier
en mevrouw Soetkin Hoessen tot verlenging van de
gevolgen van de ordonnantie van 4 december 2020

tot toekenning van een uitzonderlijke vrijstelling van
stedenbouwkundige vergunning en milieuvergunning aan de
FOD Justitie voor het tijdelijke gebruik van de voormalige

hoofdzetel van de NAVO voor gerechtelijke doeleinden

UITSLAG VAN DE STEMMING 4

75 aanwezig

61 ja

Proposition d'ordonnance de M. Pascal Smet, Mmes
Isabelle Emmery, Carla Dejonghe, Marie Nagy, Isabelle

Pauthier et Soetkin Hoessen prolongeant les effets de
l’ordonnance du 4 décembre 2020 accordant une dispense

exceptionnelle de permis d’urbanisme et de permis
d’environnement au SPF Justice pour l’utilisation temporaire

de l’ancien siège de l’OTAN à des fins juridictionnelles

RÉSULTAT DU VOTE 4

75 présents

61 oui

14 abstentions
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14 onthoudingen

2395 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt het parlement het voorstel
van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan de regering
worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, le Parlement adopte la
proposition d’ordonnance qui sera soumise à la sanction du
gouvernement.

2403 GEHEIME STEMMINGEN MET HET OOG
OP DE VOORDRACHT VAN EEN LIJST

VAN DUBBELTALLEN VAN KANDIDATEN
VOOR DE VERVANGING VAN ZES LEDEN

VAN DE KONINKLIJKE COMMISSIE VOOR
MONUMENTEN EN LANDSCHAPPEN VAN

HET BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST

SCRUTINS SECRETS EN VUE DE LA PRÉSENTATION
D’UNE LISTE DOUBLE DE CANDIDATS POUR

LE REMPLACEMENT DE SIX MEMBRES DE LA
COMMISSION ROYALE DES MONUMENTS ET DES
SITES DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE

2403 Eerste kandidaten - uitslag van de stemming

Aantal uitgebrachte stemmen: 75

Blanco en ongeldige stemmen: 12

Aantal geldige stemmen: 63

Aantal behaalde stemmen per kandidaat:

- mevrouw Carmen Azevedo: 49,

- de heer Philippe Bouillard: 3,

- mevrouw Déborah Cop: 14,

- mevrouw Marie Demanet: 2,

- de heer Jan de Moffarts: 47,

- de heer Quentin de Radiguès: 13,

- mevrouw Catherine De Zuttere: 3,

- de heer Serge Fautré: 5,

- de heer Jean Garcin: 7,

- de heer Mathieu Jourquin: 4,

- de heer Christophe Loir: 1,

- de heer Gertjan Madalijns: 44,

- mevrouw Cécile Mairy: 12,

- mevrouw Giulia Marino: 42,

- de heer Benoît Schoonbroodt: 41,

- mevrouw Bénédicte Selfslagh: 16,

Premiers candidats - résultats du scrutin

Nombre de voies émises : 75

Votes blancs et nuls : 12

Nombre de votes valables : 63

Nombre de voix obtenues par chaque candidat :

- Mme Carmen Azevedo : 49

- M. Philippe Bouillard : 3

- Mme Déborah Cop : 14

- Mme Marie Demanet : 2

- M. Jan de Moffarts : 47

- M. Quentin de Radiguès : 13

- Mme Mme Catherine De Zuttere : 3

 M. Serge Fautré : 5

- M. Jean Garcin : 7

- M. Mathieu Jourquin : 4

- M. Christophe Loir : 1

- M. Gertjan Madalijns : 44

- Mme Cécile Mairy : 12

- Mme Giulia Marino : 42

- M. Benoît Schoonbroodt : 41

- Mme Bénédicte Selfslagh : 16
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- mevrouw Dorothée Stiernon: 0,

- de heer Stefaan Van Acker: 45,

- de heer David Vandenbroucke: 0,

- mevrouw Isolde Verhulst: 16.

- Mme Dorothée Stiernon : 0

- M. Stefaan Van Acker : 45

  M. David Vandenbroucke : 0

- Mme Isolde Verhulst : 16.

2403 De voorzitter.- Mevrouw Carmen Azevedo, de heer Jan de
Moffarts, de heer Stefaan Van Acker, de heer Gertjan Madalijns,
mevrouw Giulia Marino en de heer Benoît Schoonbroodt, die de
volstrekte meerderheid van de stemmen en het grootste aantal
stemmen behalen, worden voorgedragen als eerste kandidaten
voor de zes vacante mandaten van lid van de Koninklijke
Commissie voor Monumenten en Landschappen.

M. le président.- Mme Carmen Azevedo, M. Jan de Moffarts,
M. Stefaan Van Acker, M. Gertjan Madalijns, Mme Giulia
Marino et M. Benoît Schoonbrodt, qui obtiennent la majorité
absolue des voix et le plus grand nombre de scrutins, sont
présentés comme premiers candidats aux six mandats vacants de
membre de la Commission royale des monuments et des sites de
la Région de Bruxelles-Capitale.

2407 Tweede kandidaten Seconds candidats

2407 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de geheime stemmingen met
het oog op de voordracht van de tweede kandidaten voor de zes
vacante mandaten van lid van de Koninklijke Commissie voor
Monumenten en Landschappen.

Ik herinner u eraan dat de stemmen uitgebracht voor een of meer
kandidaten die reeds als eerste kandidaat werden voorgedragen
als nietig zullen worden beschouwd.

Op elke stembrief moet een stem worden uitgebracht voor
maximum zes kandidaten. Elke stembrief waarop meer dan zes
stemmen zijn uitgebracht, zal als ongeldig worden beschouwd.

Ik herinner u eveneens eraan dat, aangezien we reeds twee
vrouwen en vier mannen hebben aangewezen als eerste
kandidaten, men nu vier vrouwen en twee mannen dient aan te
stellen als tweede kandidaten, overeenkomstig artikel 2, § 1, van
de ordonnantie van 27 april 1995 houdende invoering van een
evenwichtige vertegenwoordiging van mannen en vrouwen in
adviesorganen.

Ik verzoek elk lid bij het afroepen van zijn naam zijn ongetekende
stembrief in de stembus te komen deponeren.

Ik nodig mijnheer de secretaris uit tot de naamafroeping over te
gaan.

- Tot naamafroeping wordt overgegaan.

- Tot telling van de stemmen wordt overgegaan.

M. le président.-  Nous procédons aux scrutins secrets en vue
de la présentation des seconds candidats aux six mandats vacants
de membre de la Commission royale des monuments et des sites
de la Région de Bruxelles-Capitale.

Je vous rappelle que seront considérés comme nuls les scrutins
émis en faveur d’un ou de plusieurs candidat(s) déjà présenté(s)
en qualité de premiers candidats.

Chaque bulletin doit comporter un scrutin en faveur de six
candidats maximum. Tout bulletin qui comportera plus de six
scrutins sera considéré comme nul.

Je vous rappelle également que dès lors que nous avons désigné
deux femmes et quatre hommes comme premiers candidats, il
convient maintenant de désigner au moins quatre femmes et
deux hommes comme second(e)s candidat(e)s, conformément
à l’article 2, § 1er, de l’ordonnance du 27 avril 1995 portant
introduction d’une représentation équilibrée des hommes et des
femmes dans les organes consultatifs.

À l’appel de son nom, chaque membre est prié de venir déposer
son bulletin non signé dans l’urne.

J’invite M. le secrétaire à procéder à l’appel nominal.

- Il est procédé à l'appel nominal.

- Il est procédé au dépouillement du scrutin.

2411 Tweede kandidaten - uitslag van de stemming

Aantal uitgebrachte stemmen: 74

Blanco en ongeldige stemmen: 17

Aantal geldige stemmen: 57

Seconds candidats - résultats du scrutin

Nombre de voies émises : 74

Votes blancs et nuls : 17

Nombre de votes valables : 57
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Aantal behaalde stemmen per kandidaat:

- de heer Philippe Bouillard: 7,

- mevrouw Déborah Cop: 1,

- mevrouw Marie Demanet: 2,

- de heer Quentin de Radiguès: 46,

- mevrouw Catherine De Zuttere: 8,

- de heer Serge Fautré: 12,

- de heer Jean Garcin: 0,

- de heer Mathieu Jourquin: 9,

- de heer Christophe Loir: 40,

- mevrouw Cécile Mairy: 42,

- mevrouw Bénédicte Selfslagh: 41,

- mevrouw Dorothée Stiernon: 40,

- de heer David Vandenbroucke: 1,

- mevrouw Isolde Verhulst: 45.

Nombre de voix obtenues par chaque candidat :

- M. Philippe Bouillard : 7

- Mme Déborah Cop : 1

- Mme Marie Demanet : 2

- M. Quentin de Radiguès : 46

- Mme Catherine De Zuttere : 8

- M. Serge Fautré : 12

- M. Jean Garcin : 0

- M. Mathieu Jourquin : 9

- M. Christophe Loir : 40

- Mme Cécile Mairy : 42

- Mme Bénédicte Selfslagh : 41

- Mme Dorothée Stiernon : 40

- M.  David Vandenbroucke : 1

- Mme Isolde Verhulst : 45.

2411 De voorzitter.- De heer Quentin de Radiguès, mevrouw Isolde
Verhulst, mevrouw Cécile Mairy, mevrouw Bénédicte Selfslagh,
mevrouw Dorothée Stiernon en de heer Christophe Loir, die de
volstrekte meerderheid van de stemmen en het grootste aantal
stemmen behalen, worden voorgedragen als tweede kandidaten
voor de zes vacante mandaten van lid van de Koninklijke
Commissie voor Monumenten en Landschappen.

M. le président.- M. Quentin de Radiguès, Mmes Isolde
Verhulst, Cécile Mairy, Bénédicte Selfslagh et Dorothée
Stiernon et M. Christophe Loir, qui obtiennent la majorité
absolue des voix et le plus grand nombre de scrutins, sont
présentés comme seconds candidats aux six mandats vacants de
membre de la Commission royale des monuments et des sites de
la Région de Bruxelles-Capitale.

2415 De vergadering is gesloten.

Volgende vergadering na bijeenroeping door de voorzitter.

- De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement wordt gesloten om 13.21 uur.

La séance est close.

Prochaine séance plénière sur convocation du président.

- La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est levée à 13h21.
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BIJLAGEN - ANNEXES 

 

 

1. Verontschuldigden - Excusés 

2. Mededelingen - Communications 

3. Grondwettelijk Hof / Begrotingsberaadslagingen - Cour Constitutionnelle / Délibérations 
budgétaires 

4. Aanwezigheden in de commissies -  Présences en commission 

5. Wijziging in de samenstelling van een commissie - Modification de la composition d’une 
commission 

6. Detail van de naamstemmingen - Détail des votes nominatifs 

 

 

 

 

 

https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/verontschuldigden.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/communications.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/courconstitutionnelle.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/courconstitutionnelle.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/presences.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/modificationscommission.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/modificationscommission.pdf
https://weblex.irisnet.be/data/crb/cri/2023-24/00011/detailvotes.pdf
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DETAIL VAN DE NAAMSTEMMINGEN / DÉTAIL DES VOTES NOMINATIFS 

 

STEMMING 1 / VOTE 1 

  

Ja 67 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Juan Benjumea Moreno, 

Marie Borsu, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Vincent De Wolf, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle 

Emmery, Céline Fremault, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Pepijn Kennis, Pierre Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie 

Lecocq, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Joëlle Maison, Bertin Mampaka 

Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle 

Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Els Rochette, Françoise Schepmans, Matteo Segers, Pascal Smet, Kalvin 

Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Julien Uyttendaele, Cieltje Van 

Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles 

Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de 

Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 8 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Jean-Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, 

Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 
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STEMMING 2 / VOTE 2 

  

Ja 74 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Juan 

Benjumea Moreno, Marie Borsu, Jan Busselen, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, 

Christophe De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, Carla Dejonghe, 

Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Céline Fremault, Zoé Genot, Marc-

Jean Ghyssels, Youssef Handichi, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Véronique Jamoulle, Gladys Kazadi, Jean-

Pierre Kerckhofs, Pierre Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Leila Lahssaini, Marie 

Lecocq, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Joëlle Maison, Bertin Mampaka 

Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Petya Obolensky, Mohamed Ouriaghli, Ingrid 

Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Els Rochette, Françoise Schepmans, Matteo Segers, 

Pascal Smet, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Julien 

Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Mathias Vanden Borre, 

Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, 

Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthouding 1 Abstention 

Pepijn Kennis. 
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STEMMING 3 / VOTE 3 

  

Ja 44 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Marie Borsu, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane 

Chahid, Emmanuel De Bock, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, 

Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Véronique Jamoulle, Hasan Koyuncu, Fadila Laanan, 

Marie Lecocq, Pierre-Yves Lux, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Mohamed 

Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Els Rochette, Matteo Segers, 

Pascal Smet, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Julien Uyttendaele, Guy 

Vanhengel, Arnaud Verstraete, Michaël Vossaert, Khadija Zamouri, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 31 Abstentions 

Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Jan Busselen, Christophe De 

Beukelaer, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, Céline Fremault, Youssef Handichi, 

Gladys Kazadi, Pepijn Kennis, Jean-Pierre Kerckhofs, Pierre Kompany, Sadik Köksal, Leila Lahssaini, David 

Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Bertin Mampaka Mankamba, Petya Obolensky, Françoise Schepmans, 

Viviane Teitelbaum, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Mathias Vanden 

Borre, Gilles Verstraeten, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz. 
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STEMMING 4 / VOTE 4 

  

Ja 61 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Bruno Bauwens, Juan Benjumea Moreno, Marie Borsu, Jan 

Busselen, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De Bock, 

Françoise De Smedt, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Céline Fremault, 

Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Youssef Handichi, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Véronique Jamoulle, 

Gladys Kazadi, Jean-Pierre Kerckhofs, Pierre Kompany, Hasan Koyuncu, Fadila Laanan, Leila Lahssaini, Marie 

Lecocq, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie 

Nagy, Petya Obolensky, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan 

Roberti, Els Rochette, Matteo Segers, Pascal Smet, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham 

Talhi, Julien Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Luc Vancauwenberge, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel,  

Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël Vossaert, Khadija Zamouri, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 14 Abstentions 

Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, Pepijn Kennis, Sadik Köksal, 

David Leisterh, Bertin Mampaka Mankamba, Françoise Schepmans, Viviane Teitelbaum, Gaëtan Van 

Goidsenhoven, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz. 


